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ZAPISNIK 
  
sa 5. sjednice  Skupštine Istarske županije, održane 31.10.2017. godine (utorak),  u dvorani 
ISTRA Spomen dom u Pazinu 
              
Sjednicu je u  10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
( IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 

Konstatira da je prisutno 40 vijećnica i vijećnika, tako da Skupština  može donositi sve 
pravovaljane odluke.  

Pozdravlja Istarskog župana  Valtera Flega sa zamjenicama i zamjenikom  Župana, sve 
pročelnice i pročelnike upravnih odjela i ostale suradnike, pozdravljam predstavnike 
sredstava javnog informiranja i sve ostale prisutne goste. 

 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
 
 

R. b  VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIM. 

    

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni od4 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutan (O) 

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutan (O) 

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

28. Ljerka Peruško SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

29. Radovan Cvek SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

31. Milio Bulić SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

32. Silvano Hrelja SDP – HSU - HSS – SDSS – IL Odsutan 

33. Goran Subotić SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica župana IŽ 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  
VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
VESNA PAVLETIĆ, v.d. po ovlaštenju Župana, pročelnica Upravnog odjela za 

decentralizaciju, lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, protorno uređenje i 
gradnju IŽ, 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
BAĆAC RUŽICA, zamjenjuje pročelnicu Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku 

kulturu  Istarske  županije,  
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
mr.sc. DAVOR DEBELJUH, pročelnik Službe za reviziju IŽ, 
MARGARETA STIPANČIĆ, pročelnica Službe za  javnu  nabavu IŽ. 
 
 Vijećnici u dobili prijedlog dnevnog reda na koji nije bilo nikakvih predloženih izmjena i 

dopuna, pa daje dnevni red na glasanje, te nakon glasanja  utvrđuje da je Skupština 
jednoglasno za 5. sjednicu Skupštine Istarske županije usvojili slijedeći  

 
     D N E V I  R E D 

 
1.    

a. Verifikacija zapisnika sa 3. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 4. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a) Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata člana/članice Skupštine Istarske županije 
b) Svečana prisega člana /članice Skupštine Istarske županije 

34. Mirjana Galo SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

35. Ilirijana Croata Medur HDZ ( od 5. sjednice)  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. Mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbau Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Gordana Čakić Živi zid  

43. dr.sc. Tea Golja MOST  

44. Ladislav Turčinović MOST  

45. Divna Radolović Rosanda MOST  
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4. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2017. godinu 
5. Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja 

i  rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2017. 
godini 

6. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored 
sredstava decentraliziranih funkcija u 2017. godini – za zdravstvene ustanove nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

7. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula 
8. Prijedlog Rješenja o četvrtim  izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 

mrtvozornika na području Istarske županije 
9. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Domskog odbora 

Učeničkog doma Pula 
10. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula - Scuola Media 
Superiore Italiana  Dante Alighieri Pola 
 

    ORDINE DEL GIORNO 
1.  

a. Verifica del verbale della 3a seduta solenne dell'Assemblea della Regione 
Istriana 

b. Verifica del verbale della 4a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  

a) Proposta di Provvedimento di verifica del mandato del/della consigliere/a 
dell'Assemblea della Regione Istriana 

c) Giuramento solenne del/della consigliere/a dell'Assemblea della Regione Istriana 

4. Proposta delle Seconde modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana 
per il 2017 

5. Proposta di Delibera sulle modifiche della Delibera sui criteri, le misure e la modalità 
di finanziamento e disposizione dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni 
sanitarie nel 2017 

6. Proposta di Conclusione sulla determinazione delle I Modifiche e integrazioni 
dell'Elenco delle priorità per la disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 
2017 fra gli istituti sanitari sui quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi. 

7. Proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche e integrazioni dello Statuto 
dell'Ospedale generale Pola 

8. Proposta di Provvedimento sulle quarte modifiche e integrazioni del Provvedimento di 
nomina dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana 

9. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera del Comitato della Casa 
dell'alunno a Pola 

10. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola - 
Talijanska srednja škola Dante Alighieri Pula. 

 
 Prije početka sjednice PREDSJEDNIK VALTER DRANDIĆ, obavještava vijećnike da 
je na  prethodnoj  sjednici rečeno da će što se tiče usvajanje Proračuna 1. čitanje biti 
20.11.2017. godine, a usvajanje 18.12.. Vjerojatno će se taj datum pomaknuti  jer još nisu 
jasni svi parametri za Proračun za slijedeću godinu, nije usvojen Zakon o  financiranju za 
slijedeću godinu, pa će 1. čitanje Proračuna umjesto 20.11.2017. godine biti 27.11.2017. 
godine, a usvajanje Proračuna  18.12.2017 godine.   
 
 AD - 1 

a. Verifikacija zapisnika sa 3. svečane sjednice Skupštine Istarske 
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    županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 4. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
 Skupština je  bez primjedbi jednoglasno verificirala pod  
 
 a.  Zapisnik sa 3. svečane sjednice Skupštine Istarske županije  

b. Zapisnik sa 4. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
 AD- 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 
 Prijavljeno je 7 vijećnica i vijećnika za pitanja, a od prošlog puta još troje, koji su prvi 
na redu : gospođa Cinzia Počeko Kranjec, Damir Grünbaum, Divna Radolović Rosanda, a za 
nova pitanja : Robert Velenik, Marino Baldini, Boris  Rogić, Miloš Bajić, Damir Prodan, Sanja 
Radolović i Mirjana Galo. 
 
 CINZIA POČEKO KRANJEC, IDS, pita koje mjere je Županija poduzela s ciljem 
zaštite naših poljoprivrednika obzirom na najave da će Istra zbog visokog stupnja razvijenosti 
biti  diskriminirana u odnosu na ostale hrvatske regije u povlačenju sredstava iz Fondova 
Ministarstva poljoprivrede. Ovakvo je stajalište vrlo demotivirajuće za naše poljoprivrednike, 
jer neće moći aplicirati, odnosno konkurirati na navedene fondove. Fondovi za ruralni razvoj 
namijenjeni su prvenstveno za zadržavanje stanovništva i za poticanje proizvodnje hrane  u 
malim gospodarstvima. Primjerice fondove za ruralni razvoj učestalo koriste pčelari u okolici 
Beča, uzgajivači trava oko Minhena, u Iaru u okolici Firenze, a to nisu nerazvijena područja. 
Ovo što predlaže Vlada  pretvara fondove za ruralni  razvoj u fondove za nerazvijene, a 
znamo da za takve Europska unija ima dodatne mjere i poticaje. S time neće se gubiti samo 
radna mjesta u poljoprivredi već i konzultantske tvrtke neće  u bit imati više za koga pisati 
projekte. 
 Postavlja se pitanje zašto nas se konstantno kažnjava, jer smo  uspješni. 
 Zahvaljujem. 
 
 ŽUPAN IŽ VALTER FLEGO, zahvaljuje vijećnici C.P. Kranjec na postavljenom 
pitanju. Kaže da je ovo pitanje trenutno super aktualno i nije to nekakva budućnost, nego 
nažalost to je realnost, to je sadašnjost, budući da natječaji iz ovog dijela fondova koji se tiču, 
prvenstveno, konkurentnosti kohezije već se  raspisuju kako za OPG-eove, za poljoprivredne 
proizvođače, tako i za  jedinice lokalne, regionalne samouprave, naravno, za sve 
zainteresirane sudionike kada govorimo konkretno o poljoprivredi, o poljoprivrednim 
proizvođačima. 
 Imamo apsurdnu situaciju. Naime, mi smo godinama unatrag uspjeli uvjeriti 
Ministarstvo, što mislim da je izuzetno dobro, da Istra ima otežane uvjete privređivanja. To 
znači da je i naše Ministarstvo i Vlada godinama već prepoznala sve teškoće s kojima  se 
poljoprivrednici u Istri suočavaju prilikom poljoprivredne proizvodnje, a koji  se tiču i nagiba 
terena i vremenskih uvjeta i malih čestica. Dakle, kvalitete zemljišta, svega onoga što je 
doprinijelo tome da imamo  status otežanih uvjeta privređivanja i naravno zbog stoga i jesmo 
u situaciji da neki dodatni bod na natječajima dobivamo. S druge strane, kao što ste i vi rekli, 
to je trenutno realnost i činjenica da je normalno problem indeks razvijenosti. Naime, u grubo 
da vam kažem da od 100 % bodova ili 100 bodova nekih 20-tak bodova  mi u  startu gubimo 
zato jer neki OPG-eji, neka općina ili  neki poljoprivredni proizvođač imaju prebivalište na 
području Istarske županije, koja je nad prosječno razvijena Hrvatska županija i zato na veliku 
žalost na mnogim natječajima Ministarstva poljoprivrede, ali ne samo poljoprivrede, nego i 
regionalnog razvoja i  drugih tijela, provedbenih tijela europskih fondova naši proizvođači, 
jedince lokalne ili regionalne samouprave i jesu ispod crte i ne uspijevamo naše projekte 
realizirati europskim novcem. Na taj način  Istra je definitivno kažnjena. A ono što mene 
žalosti je činjenica da vidim kako Hrvatska neće  biti uspješna u privlaćenju europskih 
sredstava. Govorim o tome, a to nije , dakle, moje razmišljanje ovako za ovom govornicom, 
nego razmišljanje koje sam podijelio sa svim hrvatskim županima i na posljednjoj sjednici na 
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Izvršnom odboru Hrvatske zajednice županija. Govorim o tome da mi imamo masu 
projekata, ne samo mi, kao upravni odjel, kao Županija, već i mnogi naši poljoprivrednici 
kojima pomažemo, kojima pomažemo i  kroz Fond za razvoj poljoprivrede, kroz konzultacije, 
međutim, na natječajima u zadnje vrijeme, kao što i  vi sami kažete, teško ili nikako 
prolazimo.  Zbog tog razloga ja jesam  razgovarao i dao zahtjev i samoj ministrici, gospođi 
Gabrijeli Žalac  što se tiče  regionalnog razvoja  i indeksa razvijenosti, gdje je ona obećala 
kooperativnost i suradnji u pomoći  da se nanovo odradi indeks razvijenosti, jer kako je 
indeks razvijenosti nepravedan za poljoprivrednike, nepravedan je i za mnoge općine ili 
gradove. Ja sam za ovom govornicom već  par puta rekao da po tom indeksu razvijenosti 
jedno Lanišće je nad prosječno razvijeno, jer nema nezaposlenih. Nezaposlenih nema, jer su 
svi otišli iz Lanišća. Takvih Lanišća, nažalost, ima puno, Zato sam i gospođi ministrici 
predložio neke druge indekse, neke druge kriterije. Indeks starosti na primjer, kao što 
moderna Europa i prepoznaje i upravo kako i vi kažete ako želimo stimulirati ostanak ljudi na 
nekom ruralnom području, na nekom mjestu, idemo onda uzeti takve, ne samo socio-
ekonomske kriterije već i demografske ili geomorfološke kriterije kako bismo pomogli 
određenom području Republike Hrvatske. Vjerujem da i novi operativni program i novi indeks 
razvijenosti hoće ići u tom smjeru, ali ne mogu vam to obećati, jer to nije u našim rukama, 
osim inicijative, osim pisanih zahtjeva koje sam, kao što sam rekao, dao, a osim toga uzeo  
sam si tu slobodu i o tome  upoznao i Odbor Europskog parlamenta za poljoprivredu prilikom 
njihovog posjeta Hrvatskoj kada smo zajedno bili u Poreču, a isto tako i  dva odbora, 
odnosno dva radna tijela to jest Povjerenstva odbora regija, koja   se bave pitanjem 
ekonomske razvijenosti, odnosno zaštite okoliša, jer u konačnici će sam se desiti ono što 
sam prije rekao da će Hrvatska biti neuspješna pri privlačenju fondova, jer mi nećemo 
prolaziti, nažalost mnogi   drugi dijelovi, manje razvijeni Hrvatske, nemaju spremnih 
projekata.  U svemu tome ostati će neiskorištenih sredstava kojih  trenutno itekako je, zato 
se mi sami kao Hrvatska trebamo promijeniti. Vjerujem da će u novom izračunom sve te 
argumente nadležni  uzeti u  obzir. 
 
 DAMIR GRüNBAUM, ŽIVI ZID, naglašava da je njegovo prvo pitanje u vezi sastanka 
istarskih ugostitelja koji je bio nešto prije ljeta na kojem ste i vi Župane bili nazočni, pa me 
samo zanima da li je nešto učinjeno u vezi toga. 
 Drugo pitanje je uvijek vezano za poskupljenja. 
  Zadnji puta je moja kolegica govorila o poskupljenjima smeća i vode koje nam se 
spremaju najmanje od 30 %. Ja bih opet postavio još jedno pitanje u vezi naše autoceste, 
koja u biti i  nije neka auto cesta, tunelarine, gdje se tunelarina poskupljuje, ne znam po 
kojim kriterijima i kako ili se taj tunel produžuje svaki put, već ima 100 kilometara,  da to 
održavanje toliko košta. U biti je to moje   pitanje: da li možemo tu nešto učiniti ? 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Damiru Grünbaumu na dva aktualna, životna  
konkretna pitanja. 
 Sastank ugostitelja je bio u Pazinu lani krajem 11. mjeseca, kada su bile najavljivane 
sve promjene koje se tiču ugostiteljskih djelatnosti. Ono što smo praktički onda upozoravali 
sada se dešava. Dešava se da je PDV-e dignut na hranu i piće i da vidite i sami, nažalost, 
neke velike kompanije su čak, neću reći odustale, ali prolongirale ulaganja. Osim započetih 
investicija još ranije defakto manje od planiranih koliko ih je moglo biti. Mi smo o tome pričali i  
sa resornim ministrom. O tome sam pričao i sa Vladom kada  smo imali zajedničke sastanke. 
Međutim, unatoč upozorenjima PDV je takav kakav je, nepravedan, nekonkurentan u odnosu 
na ostale naše konkurente, prvenstveno mediteranske zemlje . I mislim da to nikako nije 
dobro, iako neki će reći kako se dobro  puni Proračun Republike Hrvatske, kako imamo nikad 
manji deficit itd.  Mislim da se na krivome uzima, da je to jedna kratkoročna politika, 
politika koja ne doprinosi dizanju kvalitete općenito ugostiteljstva, a posredno i turizma i 
gospodarstva u cjelini, jer cijela Hrvatska ima u strukturi BDP-ea oko 18 % kolača koji dolazi 
iz sfere turizma. Taj sastanak završio je na način da mi smo se ovdje jako dobro razumjeli, 
da smo išli prema resornom ministarstvu sa konkretnim porukama, da nakon toga  smo u  
stalno kontaktu i vršimo stalne pritiske. I tu se ja želim zahvaliti i Obrtničkoj komori, ne samo 
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Istarske županije, nego i Hrvatskoj obrtničkoj komori, koja itekako podržava takvo  
razmišljanje. Međutim, ne vidimo  naznake neke  nove porezne reforme u dijelu PDV-ea da 
to bude kako je u drugim konkurentskim zemljama i da se oslobodi ta porezna presija, 
prvenstveno u ugostiteljstvu, u turizmu. Ako budemo imali nekih novih  saznanja da ćemo ih 
pozdraviti. Nije to u našim rukama, to je stvar Vlade, odnosno Ministarstva, a mogu  samo 
ovim putem još jednom poručiti probajmo razmišljati dugoročno, probajmo investiciju 
osigurati, dizanje kvalitete objekata, samim time i bolje goste i veću potrošnju, a u konačnici i 
veći prihod za Hrvatski proračun  
 Kada govorimo o ovoj drugoj temu, koja je opet izuzetno aktualna, zadnji put smo 
ovdje pričali nešto malo i o temi zaštiti okoliša i zbrinjavanja otpada. Na snazi je novi 
Pravilnik koji se tiče odvojenog prikupljanja otpada, koji zahtjeva cijeli niz investicija naših 
komunalnih poduzeća, koji, kao što smo  i  par puta na koordinaciji gradonačelnika rekli hoće 
itekako iz svojih svih mogućih rezervi, štednje, pokušati  maksimalno investirati u  sve što  
treba da bismo imali i odvojeno prikupljanje otpada. Želimo da nakon što dovršimo Kaštijun i 
on  apsolutno krene u rad, jer smo odgovorni, jer itekako mislimo  da je to  jedna sjajna 
prilika i za nas i za našu djecu. I naravno da radimo velike napore i danas je direktor 
Kaštijuna kod resornog ministra kako bismo mogli zajedno sa novcem  Fonda  smanjiti  bilo 
kakve udare na potrošače, a koji bi dobili  jednu kvalitetu više. 
 Što se tiče vode u jednoj jako dobroj smo situaciji vezano za male gubitke koje imamo 
u našim vodosustavima. Gubitci su ispod prosjeka svih razvijenih europskih vodovoda, 
negdje od 15 do 20%, što je sjajno. Međutim, ako Hrvatske vode  naume odraditi ono što su 
rekle, a to je da se  ne plaća koncesija na prodanu već na zahvaćenu količinu vode, onda je 
jasno da par milijuna kuna novog troška hoće pasti na te iste vodove, par milijuna kuna koje 
će biti manje za neke druge  poslove, za neke druga ulaganja i cjevovode. Međutim, mislim 
da će i tu  razum prevladati. Ne možda zbog nas samih u Istri, nego zbog ostatka Hrvatske 
gdje je i 40 i 50 % gubitak  vode, a znam i neke župane koji su mi  rekli da imaju vodovode i 
sa 60 % gubitka vode, pa zamislite kakav bi onda udar u tim gradovima, odnosno područjima 
koje snabdijevaju  takva komunalna poduzeća, poduzeća sa javnim vodoopskrbnim 
uslugama, imali na svoje građane. 
 Autocesta, Istarska autocesta, odnosno naš Ipsilon, tu smo mi ono što se kaže auto 
degejn, ali zato Ministarstvo  svake godine radi nove izračune cijena, nove korekcije cijena. 
Slažem se da nije jeftina, ali  isto tako se slažem da Bina Istra ima najučinkovitije upravljanje 
i održavanje po kilometru od svih mreža autocesta u Republici Hrvatskoj. Dakle, nije na 
nama odgovornost s obzirom da čak i  dva i pol do 3 puta na nekim drugim dionicama košta 
više održavanje, ali je tu i teret preuzetih obveza koncesija i ono što želim reći ako ide, a 
siguran sam da hoće ići nova izgradnja, novi koncesijski  ugovor, onda će to u konačnici biti 
jeftinije za  Hrvatski proračun, uz uvjet produženja koncesije i onda vjerujem da će i resorno 
Ministarstvo to znati prepoznati, a ne svake godine korigirati na  više cijene. 
 
 DAMIR GRüNBAUM, u dopunskom pitanju kaže da bi počeo od drugog pitanja. U 
redu je da Bina Istra ima učinkovito održavanje cesta, međutim, ne sjećam se kada je zadnji 
puta u Istri padao snijeg itd. , tako da to baš i nije u redu. S druge strane nisu  napravili tunel, 
dobili  su ga na poklon. Uz to imaju određene subvencije koje koriste bez ikakvih problema. 
S druge strane znamo da taj tunel nije nikada bio dovršen. Imamo dva vijadukta koji nisu 
napravljena, koja se nadam da će biti napravljena, koja neće tako brzo biti  napravljena. I 
plus tu je ovaj dio koji  će biti, ja se nadam,  uskoro izgrađen. 
 Što tiče poskupljenja, poskupljenje će najviše ići radi tih velikih aglomeracija koje se 
dovršavaju sada. U Rovinju su već natječaji . Tu su Umag i Novigrad  koji su  u tijeku ti 
projekti. U  samim  studijama izvedivosti predviđa se poskupljenje od 35,9 %.Vjerojatno će 
biti puno više. 
 Za Kaštijun imamo problem koji će jako biti aktualan, koji se sada vidi na Viškovu, 
gdje je poskupljenje smeća bilo 137 %. 
 /PREDSJEDNIK: Moram vas upozoriti da je za dopunsko pitanje predviđena samo 
jedna minuta/. 
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 Poskupljenje će biti  radi primarnog razvrstavanja i poskupljenje će biti radi dovršetka 
Kaštijuna. Primarno razvrstavanje nas natjerava da 50 % smeća recikliramo. Kaštijun ima 
kapacitet 100.000 tona, 50 % tko će poslije prerađivati. Tu je taj problem koji će nam poslije 
ići na teret građana. . 
  
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, Most NL,  naglašava da se Župan dotakao pitanja 
Kaštijuna i kaže da živi blizu Kaštijuna, pa si je uzela malo za pravo da nešto kaže, jer one 
koji žive bliže Kaštijuna zaista zanima puno stvari.  
 Kaštijun je veliki projekt, «naš» nazovimo ga problem, kolikogod mi mislimo da ćemo 
s time riješiti neke probleme, ali ekonomski problemi će nam se pojaviti  višestruko.  
 O Kaštijunu se prvi puta počelo govoriti 2010. godine. Prošlo je 7 godina i još se nije 
otvorio. Znamo da je nedavno bio tehnički pregled Kaštijuna. Nismo dobili točnu informaciju, 
pa me zanima da li  je prošao  tehnički pregled i ako je, da li možemo dobiti ga na uvid.  
 Drugo, samo malo što svi znamo,  dotaknula bih se tehnologije. Planirana tehnologija 
na Kaštijunu potpuno je u  neskladu sa Planom gospodarenja otpadom Republike Hrvatske, 
jer ako će se obrađivati na način kako je Kaštijun planiran u Istri mi  nećemo moći ispuniti 
ciljeve iz Plana gospodarenja otpadom Republike Hrvatske i bojimo se da ćemo plaćati 
penale što će pasti na teret gradova i općina.   
 Ispostavlja se da je to štetan, za nas neisplativ projekt, koji se temelji na zastarjeloj  
koncepciju ondašnje tehnologije. Znači, mi bismo trebali što više reciklirati, odvajati bio 
otpad, a onda Kaštijun neće imati dovoljno otpada  i bojimo se da će raditi sa gubitkom.    
 Još jedno pitanje, ljudi žive sada uz zgradu Kaštijuna, koji nije počeo raditi. Lokacija 
Kaštijuna je jako udaljena od krajnjih sjevernih točaka Istre, ali izabrana je tamo gdje da 
lokalno  stanovništvo nije željelo takav  veliki centar za  gospodarenje otpadom, kilometar od 
mora, usred turistički orijentiranog gospodarstva. Hoće li građanima, kojima je sve istarski 
centar blizu kuća, imati pravo na naknadu za onečišćeni zrak, zagušene prometnice i 
narušenu kvalitetu života? 
 
 PREDSJEDNIK,  moli vijećnike  da se pokušaju koncentrirati pitanju na dvije minute 
koje su predviđene za postavljanje pitanja i kaže da pokušava biti tolerantan, pa stvarno moli 
vijećnike da se pokušavaju  držati okvira od  2 minute, jer drugi vijećnici neće  stići na red da 
postave vijećničko pitanje. 
 
 ŽUPAN IŽ, ističe da će pokušati reducirati ukupno vrijeme za  svoje odgovore. 
 Zahvaljuje vijećnici Divni Radolović na  postavljenom aktualnom pitanju i kaže da  će 
predložiti, bez konsultacije sa predsjednikom Županijske skupštine, nešto u što  vjeruje da će 
se svi sa time  suglasiti. 
  U prošlom mandatu je  bilo jako zanimljivo kada su svi  vijećnici došli na Kaštijun 
upoznati se sa gradilištem Kaštijuna, sa gradilištem bolnice ili sa projektima AZZRI-a ili što 
još možemo organizirati, pa predlaže da možda bi bilo dobro već sada ove jeseni jedan dan  
izdvojiti  da idemo na  Kaštijun, na lice mjesta, da ne pričamo 45 ili 50 kilometara udaljenosti, 
nego da budemo, ako se slažete, ovaj dan kada smo si svi rezervirali za Županijsku  
skupštinu, 20.11.201. godine, to je ponedjeljak, da pogledamo na licu mjesta, obzirom da  
ste vijećnici u novom mandatu, da svi skupa  opet vidimo koje je stanje stvari. 
 Kada govorimo o tehnologiji Kaštijuna, o narušenoj kvaliteti života,  neću se vraćati u  
povijest. Znamo da je 2010. godine to sve skupa krenulo. Ljudi cijelo to vrijeme imaju 
narušenu kvalitetu života koji žive uz stari Kaštijun i to je činjenica. Međutim, danom 
funkcioniranja novog Kaštijuna ne bi smjelo biti i neće biti narušene kvalitete života, odnosno 
da će biti puno bolja nego što je to  danas, budući da  tehnologiju o kojoj  mnogi diskutiraju, 
danas 60-tak takvih tehnologija se gradi u Europi, 465 takvih centara za gospodarenje 
otpadom je u Europi, najviše u Njemačkoj, to nije tehnologija koju ste vi i ja, županija, 
izmislili, iskoristili, odabrali, već investitor koji je dan danas, a to je  Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku  učinkovitost, sukladno nacionalnoj strategiji resornog Ministarstva RH. 
 Bio je tehnički pregled. Na tehničkom pregledu kako to uvijek i  bude još je par 
komponenti, par detalja, ostalo za otkloniti, jer ne želimo razgovarati, ne daj bože, o 



9 

 

nekakvom Kaštijunu, koji ne udovoljava svim propisanim  parametrima. Zato sada se vode 
razgovori kako i   sa kojim sredstvima, a da to nisu naša i neće biti naša dodatna sredstva, 
otkloniti  te detalje, te parametre, kako bi Kaštijun bio spreman za puni pogon, vjerujem na  
proljeće slijedeće godine. 
 Na koordinaciji Gradonačelnika, 97 ili 98 % svih gradova i općina je prihvatilo sve 
sporazume. Mislim da sve ide  svojim tijekom uz stalnu borbu i sa Fondom i sa 
Ministarstvom, da se nađe načina da budemo bolji od Marišćine u tehnološkom, ali i 
racionalniji u ekonomskom smislu, budući da svi znamo da je ekologija  nešto čemu 
stremimo, ali ekonomija, tu ću stati, u pravu ste, košta. Mislim da je vrednije nešto uložiti, 
nešto  pokrenuti, nego raditi onako kako je radio stari Kaštijun i sva stara odlagališta diljem 
Istre.       
 Moja je inicijativa za posjet Kaštijunu, pa ako se slažete, ja bih volio da idemo na 
Kaštijun. 
 
 PREDSJEDNIK, naglašava da se apsolutno slaže kao  predsjednik SIŽ da  se posjeti 
Kaštijun.. 
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, Most NL, zahvaljuje Županu  i kaže da je isto tako 
htjela predložiti posjetu Kaštijunu i da joj je drago da je Župan predložio da se  svi vijećnici 
nađu na Kaštijunu, jer imaju puno pitanja, naročito oni koji žive u neposrednoj blizini 
Kaštijuna, koji na dosta pitanja imaju odgovora, ali očito ostali nemaju.  
 Osim tehnologije koja je takva kakva je, problem je ekonomske isplativosti Kaštjuna. 
Voljeli bismo, ma da vi radite na tome, da možda jedna delegacija na čelu sa Županom ode u 
resorno Ministarstvo i da od njih tražimo pomoć, jer kao što je govorio zadnji put vijećnik Vili 
Rosanda, onaj koji dobro radi, kao što smo mi, Istarska županija, Primorsko-goranska 
županija, koji smo brzo potrčali i napravili taj Županijski centar, jer smo htjeli biti dobri, 
napredni, sada vidimo da to baš nije bilo dobro. 
 
 PREDSJEDNIK, na tragu prijedloga Župana predlaže  da se 20.11.2017. godine 
organizira obilazak Kaštijuna uz kompletnu prezentaciju tamo i kompletnu problematiku, gdje 
će se moći puno detaljnije svi uključiti, postavljati pitanja i dobiti adekvatna obrazloženja i 
odgovore. 
 Skupština se suglasila s danim prijedlogom 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na usvojenoj inicijativi. Naglašava da je Županija u stalnom 
kontaktu sa resornim ministrom i direktorom Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost. Prošli tjedan se pričalo  sa ministrom koji je vrlo ozbiljno shvatio cijelu 
problematiku, iako je nov ministar vrlo brzo je ušao u tu  temu i vjerujem da ćemo imati već  
do tog 20. 11. 2017. godine neke konkretne odgovore, ali ipak najbolje je sve što  vas 
zanima, zadužene osobe koje su na čelu Kaštijuna, vrlo konkretno pitate, da raspravimo o 
tome, a ako treba nakon toga možemo i od Ministarstva sva moguća pitanja tražiti i vjerujem 
s obzirom da smo u stalnoj pozitivnoj komunikaciji, da ćemo i odgovore dobiti 
 Sve ćemo učiniti  da mi koji smo prvi, koji brinemo o  našem otpadu i prolazio dječje 
bolesti, jer je to tako u Hrvatskoj, ne budemo kažnjeni zbog toga što smo možda  toliko 
pedantni i toliko stiskamo svih, budući da naši građani zbilja zaslužuju da imaju jedan 
kvalitetan sustav zbrinjavanja otpadom, kao što imaju svi drugi u razvijenoj Eropi.  
  
 ROBERT VELENIK, IDS, kaže da smo svjedoci još jedne uspješne turističke sezone 
u Istri, kao i u  Hrvatskoj. S  tim u vezi spomenuo je problem koji se učestalo pojavljuje. 
Dolaskom špice turističke sezone, sedmi i osmi mjesec, taj problem učestalo raste i  postaje 
stvarno zanimljiv svim medijima, ali postaje i gospodarski problem Istarske županije. 
Konkretno se radi o izuzetnim gužvama, kolonama, na graničnim prijelazima u  Istri, a 
napose Kaštelu, ali isto  tako na ulasku u Kopar kod prvog rotora iz smjera Šmarja prema 
dolje, prema samom Kopru. Svakako je zanimljivo istaknut  da smo ove godine dobro prošli, 
da je uz 200000 stanovnika Istre u jednom danu u špici turističke sezone u Istri boravilo još 
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300000 naših gostiju. Oni više manje vikendima napuštaju zemlju, ima tu  aviona, drugih 
prijevoznih sredstava, međutim, svi jako dobro znamo da je osnovno prijevozno sredstvo 
automobil. U današnje vrijeme ljudi   vole biti  mobilni i  kada se ti ljudi pokrenu petkom, 
subotom i nedjeljom, to su dugotrajne kolone na kojima se  čeka na granici po tri i   više sata. 
Znam da je na sjednici Županijske skupštine prije jedno pet, šest, sedam godina, bilo riječi o 
tome. Isto tako mi je bilo izuzetno drago ovih dana u medijima pročitati da je gospodin Župan 
obavio razgovore sa veleposlanicom Republike Slovenije u Hrvatskoj i sa Gradonačelnikom 
Kopra, između ostalog, da je bila upravo i  ta tema na dnevnom redu, prometni čepovi, 
prometna problematika na granici, mogućnost spajanja na slovenske prometne koridore 
našeg Ipsilona, pa  pitao bih molio  gospodina Župana da nas izvijesti o detaljima, da li ćemo 
uskoro imati prilike vidjeti  radove na tim pravcima i da li će konačno Istra dobiti pristupe 
Europi koje defakto i zaslužuje, jer očekujemo idućih desetak godina da će svakako naš 
turizam rasti i da će to dodatno utjecati na sve nas i  turizam, ali i kompletno gospodarstvo, 
sjećamo se prijevoznika koji svoju robu izvoze.   
   
 PREDSJEDNIK, još jednom molim vijećnike da se  drže previđenog vremena za 
postavljanje  vijećničkih pitanja. Kaže da će početi prekidati vijećnika koji se ne drže 
previđenog  vremena. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Robertu Veleniku na postavljenom pitanju i kaže da je 
pred pet godina na sjednici Županijske skupštine ta tema otvorena  i sjeća se da je u 
prijašnjem mandatu jedan od prvih sastanaka  bio  operativan sastanak  između  
predstavnika Uprave Hrvatskih cesta, ondašnjeg ministra infrastrukture Republike Hrvatske, 
direktora direktorijata za  ceste Republike Slovenije i Ministarstva prometa Republike 
Slovenije, gdje su u  Pazinu stavljene  sve te teme na stol. Od onda do danas zbilja nije puno 
toga napravljeno, nego  nažalost ništa, iako problem je tu i  problem je sve veći. U ono   
vrijeme ili pred desetak godina, bila su takva dva vikenda ili dvije nedjelje ili subote, kada 
smo slušali na drugome programu kako se  kolona vozila  dijelom proteže na Istarski ipsilon, 
koja je dostigla  4 kilometara. Pokušao sam  brojati 22, 23 dana, po izvješću koje dobivam, 
danas je bilo takvih kolona, koje se dijelom proteže na Istarski  ipsilon, dosta. To znači da 
problem raste, da problem buja i da, bez obzira na  protočni  režim na granici što se tiče 
same granične linije, problem je spajanje Istarskog ipsilona na mrežu autocesta u Republici 
Sloveniji. 
  Zbog toga  sam učinio  par koraka.  
  Prijašnji ministar vanjskih poslova Republike  Hrvatske, gospodin Davor Ivo Štir, prije 
njegovog prvog nastupnog posjeta kod ministra  vanjskih poslova Slovenije, gospodina 
Žerjavca, za pripremni sastanku, budući da jesam ovdje Župan, koji predstavljam Istarsku 
županiju  uz granicom sa Slovenijom, pozvao da  kažem koje su naše aktualnosti. 
  To je bila prva točka, prvi pasus o kome smo pričali i ja sam  molio bivšeg ministra 
vanjskih poslova,  isto  tako i  na dva sastanka sa kompletnom Vladom u dijelu naših 
aktualnih pitanja i problema predao, kao i samom  premijeru, otvorenu stavku, odnosno taj 
otvoreni problem. Nakon toga,  obzirom da vidim da se ništa ne dešava, napravio sam još 
jedan korak naprijed, i kao što ste rekli sa veleposlanicom Slovenije. Naravno, da arbitraža 
nije bila nikakva tema, jer za nas to nije tema, budući da arbitražu  ne priznajemo. To je 
jasno i  glasno više puta izrečeno od svih nas. Glavna tema je bila upravo pitanje kako i na 
koji način Slovenija planira graditi svoje autoceste kako bi  pomogla našem  turizmu, 
današnjim ljudima, ali i ljudima koji žive u Kopru ili na slovenskoj obali, budući da su oni svaki 
vikend blokirani. To sam ponovio i  Gradonačelniku Kopra, tražeći njihovu kooperativnost 
prema njihovim nadležnim tijelima, ali isto tako i Slovenskoj gospodarskoj zbornici kako  bi i 
oni radili pritisak na svoje ministarstvo. 
  Obavio sam i par razgovora i na Jadransko-Jonskoj grupi, odnosno strategiji i među 
teritorijalnoj grupi, kako bi i u buduće planove izgradnje mreže europskih koridora taj spojni 
put ušao u  planove gradnje, budući da to jesu  velika sredstva, a i budući da nažalost  
vidimo svi skupa da Slovenija nije previše zainteresirana iz svojih izvora financiranja to  
graditi.  Na taj način svi su upozoreni i svi znaju. I ono što nama preostaje je da budemo, kao 
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i  do sada tako dosljedni i da ponavljamo te teme, koje zbilja istarskom turizmu život znače, 
budući da smo mi autodestinacija. 
  Dakle, radimo na tome, aktualiziramo temu, i ja ću biti opet slobodan ponuditi  
domaćinstvo i  našem Hrvatskom i Slovenskom ministru vanjskih poslova, a isto  tako i 
prometa infrastrukture, kako bismo, vjerujem, našli neko zajedničko rješenje.  
 
 MARINO BALDINI, SDP, kaže da na prethodnoj sjednici nije bio na popisu  za 
govornike, pa nije uspio postaviti nekoliko pitanja, pa da  će  pokušati u  dva dijela  reći što je 
htio pitati, što možda nije predviđeno Poslovnikom, ali otprilike radi se o stvarima poput 
pitanja poštovanog gospodina kolege iz Živoga zida, koji je razmišljao o tome da li je 
povećana ili prekoračena ovlast policije u nekim  događajima u Istri. Kaže da je  na njegovoj 
strani što se toga tiče,  ali to  pitanje neće ponavljati, kao niti seriju drugih pitanja vezano za 
to, i da bi možda Županija trebala biti angažiranija s onim što se događa oko Savudrijske 
vale i još jednog velikog  dijela morske obale, gotovo sve do visine Poreča, ne zato što nije 
angažirana, nego da bi  trebala više biti angažira. I naglašava da u tome podržava kolegicu 
koja je nastupila sa vrlo  smišljenim i  duboko utemeljenim  prijedlozima, kao što su i neki 
naši novinari dali prijedloge koje poslije prihvaćaju međunarodni stručnjaci za razgraničenje. 
To su stvari koje nam mogu koristiti 
 Ima i čitav niz drugih stvari i pitanja vezanih za prometnice, za promet, ali obzirom da 
treba postaviti pitanje, kaže da će se pokušati koncentrirati na zdravstvo. Lijepe stvari su  se 
uspjele napraviti u Županiji i vezano za gradnju bolnice  itd., ali se pitam : koliko ima smisla, 
na primjer, obiteljske liječnike slati da dežuraju preko vikenda, da rade preko vikenda, jer su 
se  nekom zamjerili u Istarskim domovima zdravlja. U čemu je problem? Zašto oni moraju 
raditi usred specijalizacije koje rade preko vikenda, stalno permanentno obrazovanje, pa 
molim odgovor na pitanje: zašto  samo na dva mjesta u Istri, u Puli i  Poreču.   
 
 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalni skrb 
IŽ, kaže da je sustav zdravstvene zaštite  opterećen s brojnim zahtjevima građana da im se 
pruži zdravstvena zaštita na svim razinama, počevši  od hitne medicinske pomoći, od 
objedinjenog bolničkog prijema koji se nalazi u samoj bolnici, te tako i primarne zdravstvene 
zaštite. Liječnika ima sve manje, a zdravstvene potrebe stanovništva su vrlo ozbiljne i teške. 
Upravo zbog s jedne strane potrebe  rasterećenja hitnih medicinskih službi, tako i izvan 
bolničke, tako i bolničke, ali isto tako i zbog standarda i normativa na određen broj 
stanovnika, kao što je naš Istarske županije, propisuje da smo dužni osnovati dvije, najmanje 
dva punkta posebnih dežurstava u Istarskoj županiji. Ta dva dežurstva smo postavili i  
rasporedili u Puli i Poreču, računajući na broj stanovnika, fizičku dostupnost i mogućnost 
organizacije  te službe. Obavezu dežuranja Istarska županija je propisala samo gdje će se 
nalaze ambulante posebnog dežurstva. One rade subotom poslije podne, nedjeljom i 
blagdanom, a obaveza dežuranja svim liječnicima propisana je ugovorom  sa Hrvatskim 
zavodom za zdravstveno osiguranje. Istarska županija nije njima nametnula obavezu 
dežuranja. To   proizlazi iz njihovog odnosa sa njihovim poslodavcem Hrvatskim zavodom za  
zdravstveno osiguranje, a Istarski domovi zdravlja, kao koordinator zdravstvene zaštite, rade 
raspored dežurstava.  Dežurstva, samo ilustracije radi, jedan liječnik koji dežura  sada u 11. 
mjesecu slijedeći put će biti dežuran u svibnju mjesecu slijedeće godine. Toliko o veličini 
obaveza.  
 
 MARINO BALDINI, SDP, kaže da svi pokušavamo napraviti što bolje možemo, ali 
nemamo pravo špekulirati s  veličinom tuđe obaveze. Tko ima to pravo ? S veličinom 
liječničke obaveze da ja špekuliram, s veličinom specijalizanata koji odlaze, kirurga, cijelog 
niza drugih liječnika koji odlaze, primarne ili sekundarne zdravstvene zaštite, zar ne bi bilo 
logičnije da kaže možda su pogriješili, nepravedno je da ljudi rade preko vikenda ako imaju 
stresan posao već cijeli tjedan. Moram priznati, nisam dobio očekivani odgovor.  
 
 BORIS ROGIĆ,  IDS, ističe da su se u Rovinju  potpisala dva značajna sporazuma  
za budući razvoj Rovinjske bolnice za ortopediju «Dr. Martin Horvat», potpisana od strane 
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Istarske županije i Župana i Gradonačelnika Grada Rovinja, pa moli Župana za dodatno 
obrazloženje. 
 Drugo pitanje. 
 Čitajući Zapisnik sa 2. sjednice Odbora za financije i proračun, vidio sam kao prvo,  
da smo jedina županija  u Hrvatskoj, koja je preuzela otplatu kredita za bolnicu. I drugo, da je 
činjenica, to je odgovor zamjenici pročelnice, da se svake godine gubilo 7 do 10 milijuna 
kuna Proračuna zbog toga, pa pitam, ako sam dobro shvatio, da je Istarska županija 
godišnje gubila do 10 milijuna kuna, jer je preuzela otplatu kredita, odnosno da smo  kažnjeni 
po  tome. Pitanje ili konstatacija: zašto se nas uvijek kažnjava jer radimo dobro? 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku  Borisu Rogiću na njegova dva pitanja.  
 Kaže da pročita sve zapisnike koje dobije. Zahvaljuje se na vrlo konstruktivnom radu 
u  svim odborima, pa zna  o čemu vijećnik Rogić  govori, a tiče se i Odbora za  financije i 
proračun IŽ. 
 Županija je pred 9 godina uzela kredit za sanaciju Opću bolnice, koji još i dan danas 
Županija plaća i vraća. Jedini smo to učinili, jer smo htjeli sanirati našu bolnicu, htjeli smo da 
ona nakon toga  nesmetano ima novo poslovanje. To govorim zato jer je to tema svih 
hrvatskih bolnica danas i sada i mislim da sada ne trebamo trčati pred rudu. To će biti tema 
našeg Proračuna, budući da dobivamo iz Ministarstva financija naputke na koji način planirati 
u  našem Proračunu kompletno poslovanje bolnica To nije tema  Istarske županije, 
Zadarsko-kninske ili Požeško-slavonske, već hrvatskih županija koje slijedom zakona su 
osnivači bolnica. Druga tema su limiti HZZO-a i zato ću se zalagati za jedno cjelovito 
hrvatsko rješenje kako ne bismo, opet iz svog Proračuna morali izdvajati dodatna sredstva. 
 Kada govorimo o prvom vašem pitanju i jučerašnjem potpisu ugovora, ja ću vas 
ispraviti,  mi ugovore nismo potpisali, nego pismo namjera, budući da vi kao Županijska 
skupština, vjerujem, da ćete dati na slijedećoj ili na onoj posljednjoj sjednici Skupštine,  
ovlaštenje meni da potpišem bilo kakav  ugovor. Mislim  da je to jedna sjajna priča,  budući 
da smo jučer imali prezentaciju , nakon toga i kompletnog rada o aktivnosti projekata 
Rovinjske bolnice, gdje je sam ministar turizma rekao da ne može vjerovati  kako to sve 
skupa lijepo izgleda. Prije pet, šest, sedam, osam godina, ta bolnica je bila jedna tipična 
hrvatska bolnica sa godišnjim gubitkom 3, 4, 5 milijuna kuna, kako koje godine i tako svake 
godine. Vi znate  da posao rade ljudi, ne strojevi. Dolaskom novog ravnatelja od 2013. 
godine, sredinom 2013. godine, ustvari od 2014. godine na ovamo, stvar se drastično mijenja 
i danas ta bolnica ima svake godine  1,5, 2,00 milijuna kuna dobitka zbog  mnogih razloga, 
neću ovdje ulaziti u razloge, ali je jasno da upravo sada je došlo vrijeme za jedan novi 
iskorak naše  bolnice, jer smo mi apsolutni osnivači. Iskorak ako želimo a) zadržati 
prvenstveno austrijske osiguranike koji  nose oko 50 % proračunskih prihoda Rovinjske 
bolnice preko njihovog HZZO-ova i b) dizati kvalitetu zbog naših ljudi, zbog ljudi koji idu u 
ortopedsku bolnicu u Rovinj i koji  bi se  trebali osjećati vrlo ugodno i kvalitetno prilikom 
njihove rehabilitacije. Zato smo i  potpisali pismo namjere, gdje želimo 20.000.000,00 kuna 
uložiti u Rovinjsku bolnicu kako bismo imali stolariju, okoliš, unutrašnjost, aparate, kako  
treba biti u jednoj modernoj bolnici i kako bi naši ljudi dobili kvalitetno liječenje, austrijski 
osiguranici itekako dolazili ovdje. I  tu se želim izuzetno zahvaliti na suradnji Gradu Rovinju, 
Gradonačelniku koji ne treba slijedom zakona, ali zbog svih drugih razloga apsolutno su 
iskazali veliku spremnost da zajedno idemo u  jedan takav projekt. I onaj drugi projekt koji  se 
tiče gradnje novog bazena koji će biti javan bazen, ali i za potrebe bolnice, jer mislim da je 
neracionalno na jedan ili 2 kilometara graditi dva bazena, već jedan pravi  bazen od 
30.000.000,00 kuna, koji će se koristiti za jednu i drugu namjenu. Zato jesmo potpisali i to 
drugo pismo namjere, gdje bismo  mi  kao osnivači bolnice dali pravo  građenja  Gradu 
Rovinju, a to ćete sve vi dobiti ovdje na klupe kada bude to pripremljeno uz jednu 
konstataciju da imamo spremnih 80.000.000,00 kuna projekata već sada za uložiti u bolnicu. 
Zato smo jučer razgovarali i sa ministrom turizma, koji je obećao pomoć. Idemo i prema 
ministrici regionalnog razvoja i prema  Fondu za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
kako bismo  te naše novce oplodili, a vi ćete već danas vidjeti u  rebalansu Proračuna i iz 
vlastitih  sredstava ulaganje bolnice budući, kao što sam rekao,  život ne može čekati 
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natječaje , proračune ili nešto što će biti  za par godina, već želimo već ovu zimu imati 4, 5 
milijuna novih ulaganja u bolnici u Rovinju.  
 Još jednom hvala na podršci Gradu Rovinju, bolnici u  Rovinju i vjerujem da i  svi vi 
hoćete prihvatiti jedan takav koncept dizanja kvalitete bolnice «Dr. Martina Horvata» u 
Rovinju. 
 
 MILOŠ BAJIĆ, IDS, postavlja pitanje koje se tiče osnivanja šest pješačkih pukovnija 
u RH. Navodi da smo iz medija saznali da će se 4. pješačka pukovnija oformiti u Puli. 
Zanima ga da li znamo broj građana koji će biti pozvani u tu pješaku pukovniju u Puli i da li 
ćemo mi iz Istre popunjavati još ostale pješačke pukovnije u RH. 
 I ništa manje važno pitanje. da li to znači da će objekti koji su bili demilitarizirani biti 
opet vraćeni  u funkciju militarizacije, jer smo te objekte htjeli staviti u  funkciju turizma.  
 
 ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje vijećniku Milošu Bajiću na postavljenom pitanju za koje mora  
priznati da je  o toj tematici , vjerojatno,  kao  i svi stali, iz novina   portala,  vijesti na 
nekakvim televizijama ili radijima. Konkretno ne zna ništa, dobili nismo ništa, ali opet se 
vraćamo u neke teme za koje sam vjerovao da su iza nas. Istra se odavna opredijelila za 
demilitarizaciju. Ja sam siguran da je inače članstvo, Hrvatsko članstvo u NATO savezu, 
nešto jako dobro, nešto što omogućuje jedan siguran, učinkovit obrambeni sustav i da 
trebamo podržavati sve napore NATO saveza. Osim toga ja mislim, to je moje mišljenje, koje 
ću podijeliti sa vama, da bi bilo puno svrsishodnije da se bivša vojna imovina stavi u funkciju 
razvoja, da se takozvana neperspektivna vojna imovina, kao što smo utvrdili na više 
sastanaka ili  sa ministrom obrane, odnosno Ministarstvom obrane u DUDIU, bivšem DUDIU, 
odnosno sadašnjem DUDIU, Ministarstvu državne imovine , i kao što smo  razgovarali sa 
ministrom državne imovine, da se stavi u funkciju  razvoja. Mislim  da je bolje da se ljude 
angažira na tržište rada, ne u vojsci, ne u pričuvi, ne u pukovnijama,  brigadama, ne znam 
sve te stručne riječi koje jesu, vidimo da radne snage  nedostaje u Istri.  
 Kao primjer za kraj ću vam reći područje  bivšeg  vojnog aerodroma, bivše vojne 
zračne luke, gdje smo 4, 5  godina uz pomoć, uz suglasnost Ministarstva na svim tim 
sastancima dogovorili i  prenamjenu, dogovorili uz njihovu  suglasnost i novi Prostorni plan 
kako Ližnjana, tako i  Istarske županije, i sada bi bilo i  tehnički neizvediva  neka druga 
namjena, nego ona koja danas piše u Prostornom planu i Županije, za koji ste vi izglasali 
ovdje, Općine Ližnjan. Ne vjerujem da netko se želi opet vraćati, te korake natrag  raditi,  već 
da trebamo samo naći načina kako će Ministarstvo obrane i Ministarstvo državne imovine 
naći model. Neka nađu koji god model na ovome svijetu žele, a to sam i jučer rekao ministru, 
nama je jedini interes radno mjesto, nama je jedini interes da tamo  se ne šeću divlje svinje  i 
raste šiblje, već da imamo  ulaganje i nova radna mjesta. To su primjeri za koje se zalažemo, 
a sve drugo nije u našoj listi prioriteta. 
  
 DAMIR PRODAN, Živi zid,  naglašava da je do jednog prijedloga došao pošto smo  
gledali u Lombardiji i Venetu referendume, da li bi Istra mogla u sklopu Ustava nekako da 
malo  veću ekonomsku  autonomiju dobijemo od Republike Hrvatske, da napravimo  
referendum, ako ništa drugo, da malo razmisle, jer nam puno novca uzimaju, čuli smo od 
gospodina Župana kako s indeksom  razvijenosti, tako  i novom preraspodjelom poreza. 
 Da li  ćemo za autoceste  znati koliko će se produžiti koncesija, da li Županija ima na 
to  utjecaja. Zar nam ne  bi bilo pametnije  sačekati da im ta koncesija istekne, da uzmemo 
nekog drugoga za tu autocestu, jer oni su se već obavezali da će napraviti nastavak  
autoceste. Znači, produžit ćemo koncesiju da bi napravili taj dio ceste, a oni su se već 
obavezali da će taj dio ceste napraviti u prvoj koncesiji. Da li  ne bi nama  bilo pametnije da 
čekamo da njima istekne koncesija i da nađemo nekog drugog koncesionara? 
  
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  poštovanom vijećniku Damiru Prodanu na  dvije inicijative. 
Vidimo što se dešava po  Europi, nevažno o kojoj  regiji govorimo.  Vraćam se na  naša 
razmišljanja, na naše inicijative, na naše teze o decentralizaciji, puno problema koje Europa 
prolazi. Cijelo vrijeme  zagovaramo decentralizaciju. Centralna država ne uspijeva razumjeti 
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sve krajeve svoje države i upravo iz tog razloga vjerujem da mi u Istri itekako jesmo u  pravu 
kada tražimo, ne samo kako vi kažete, veću ekonomsku  neovisnost. Svake  godine više 
dajemo u  centralni proračun nego što nam se vraća. Nije više 800.000.0000,00 kuna, nego  
više od milijarde kuna zbog porezne reforme i  pitanja  vašeg kolege, koje se ticalo turizma, 
ali i različitih alata vlastitog upravljanja. Siguran sam da je rješenje da one regije koje mogu, 
koje žele brže da se razvijaju, da se koriste jednim stručnim terminom, koji se zove 
asimetrična decentralizacija. Dakle, ona regija koja želi preuzeti neke poslove, koja želi i 
može raditi nove projekte, da ide u asimetričnu decentralizaciju, a  druga regija i županija 
koja to ne želi, da živi kako živi danas ili kako je živjela pred pet ili deset godina. 
  Vaš prijedlog koji se tiče Ustava,  mi  možemo raspisivati  samo ono što je u našoj  
nadležnosti.  Mislim da sam vam odgovorio na pitanje, ali mislim  da ne trebamo ići u nikakve 
radikalizacije već da država treba shvatiti što je dobro i za državu, a i za nas, a to je ono na 
čemu mi radimo, imamo konkretan prijedlog i mnogo puta smo  ga poslali  premijerima,  
ministrima, kako se može ubrzati razvoj Istre. 
 Kada govorimo o drugoj vašoj temi, na desetke razgovora i tema smo prošli sa 
resornim ministrom oko koncesije, produženja koncesije i oko  svih odnosa koji se tiču 
Republike Hrvatske i današnjeg koncesionara. Republika Hrvatska je odabrala jedan novi 
koncesijski ugovor koji je ustvari već  potpisan i usuglašen, čeka se blagoslov Bruxelesa. 
Puno je različitih prijedloga bilo razmatrano. Na kraju odlučeno je da se produži koncesija za 
10 godina i vjerujem da će to, iako to još nije  sigurno,  u tom smjeru ići upravo zato što se na 
taj način rasterećuje proračun, odnosno dotacija iz Proračuna svake godine. Svako drugo 
rješenje,  neću ga ovdje bacati iz rukava, trebalo bi napraviti kost benefit analize,  napraviti 
poslovne planove. Postoje više različitih varijanti rješenja, ali ja vam kažem za koju se 
varijanti rješenja zauzelo resorno Ministarstvo. 
     
 DAMIR PRODAN, Živi zid, u dopunskom pitanju kaže da ga  zanima zašto i dalje 
idemo sa tim koncesionarom. Rekli ste da ćemo rasteretiti Proračun Republike Hrvatske ako 
damo koncesiju za našu cestu, a ta ista Hrvatska nam ne da  ništa. Stalno se bunimo  da 
nam daje malo. Zašto  rasterećujemo njihov Proračun ako ti novci neće ići nama ? Oni će 
nam sve uzeti, normalno.  
 
 ŽUPAN IŽ, kaže da mu je stvarno drago kada vidi da i mnoge  druge političke opcije 
sve više govore o decentralizaciji i hvala vam na tome. Ja bih vam samo htio reći jedno hvala 
na tome, na jednoj podršci za to zašto se stvarno cijeli niz godina borimo. Zato  sam uvjeren 
da nije pitanje decentralizacije da ili ne,  već samo pitanje kada. Do onda trebamo biti 
racionalni. Mi jesmo racionalni u Istri, a isto tako razmišlja i Ministarstvo. Mislim  da je to u 
redu.  
 
 PREDSJEDNIK kaže  da su još dvije vijećnice prijavljene za postavljanje vijećničkih 
pitanja, gospođa Sandra Radolović i gospođa Mirjana Galo, pa predlaže, ako se vijećnici  
slažu, da im se da riječ,  da završimo sa postavljanjem  vijećničkih pitanja. Skupština se 
suglasila sa  prijedlogom. 
 
 SANJA RADOLOVIĆ, SDP, postavlja dva pitanja. 
 Prvo pitanje je vezano za prvo vijećničko pitanje kolegice Kranjec, pa pita u kojoj je 
fazi proces izrade Strateške studije utjecaja na  okoliš vezano za donošenje Županijske 
razvojne strategije. Naglašava da, kao što je  imala prilike  pročitati još 20. siječnja 2017. 
godine Skupština IŽ je donijela odluku da se produži Razvojna strategija, koja je vrijedila od 
2011. do 2014. godine, pa je Župan 20. travnja 2017. godine donio odluku da se kreće u 
izradu Strateške studije. Svi znamo da je Županijska razvojna strategija jako važna, 
pogotovo prilikom povlačenja sredstava iz EU fondova, pa je zanima u kojoj je fazi izrade 
Županijske razvojne strategije. 
 Drugo pitanje je mislila postaviti vezano za Kaštijun, ali da se ne bi to  pretvorilo u 
tematsku sjednicu vezano za Kaštijun, kaže da je kolega Marino Baldini, nagnuo da  potakne 
jednu drugu problematiku, vezanu upravo  uz  naše drage liječnike zdravstvene primarne 
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zaštite. Zanima je do koga je kreiranje  zdravstvene mreže. Liječnika u  Istarskoj županiji je 
premalo. Da li je kreiranje zdravstvene mreže do gradova, općina, županija, države.  
 U nastavku kaže da sa vijećnicima mora podijeliti jednu banalnu situaciju, pa kaže da 
je  neki dan  bila kod svoje liječnice primarne zdravstvene zaštite, jer da je  dobila na kućnu 
adresu obavijest da joj  mi dijete mora promijeniti doktora koji mu je bio, odnosno pedijatar. 
Dovodim  se u  situaciju da je  moram moliti  da primi moje dijete, a već u čekaonici je 50 
ljudi. Nekakvom rutinom dolazim k njoj i proveden kod nje sat vremena, gdje mi  se žena, ni 
kriva ni dužna, 45 minuta žali kako je  prekapacitirana, kako je liječnika  premalo, i na kraju 
uzme moje dijete. Mene  zanima kako se taj problem planira riješiti?  
 

 LOREDANA BRGIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za  gospodarstvo IŽ, zahvaljuje 
vijećnici  Sandri Radolović na  postavljenom pitanju i kaže da postupak Strateške procjene 
utjecaja na okoliš i za Županijsku razvojnu strategiju za 2020. je vrlo složen i slojevit  proces. 
Spominjali ste nekakve datume. Do današnjeg dana možemo reći da je postupak proveden 
relativno brzo uz napomenu da  Županijska razvojna strategija, koja je bila  do sada važeća 
je produljena do usvajanje nove. Do usvajanja nove preostalo je, možda nekoliko mjeseci. 
Upravo 23.listopada je održana druga sjednica Stručnog povjerenstva. U međuvremenu od 
donošenja odluke o pokretanju postupka Strateške procjene utjecaja na okoliš provedeno je 
niz zakona i propisanih postupaka, izrađena je  Strateška studija o utjecaju na okoliš uz 
glavnu ocjenu na utjecaj na ekološku mrežu. Povjerenstvo je sagledalo prijedlog naše 
Strateške studije i prihvatilo konačnu Stratešku studij, obavilo je svoj posao i  predstoji sada  
donošenje odluke o stavljanju ova dva dokumenta, Strateške studije i Županijske razvojne 
Strategije na javnu  raspravu. To očekujemo nakon sastanka Partnerskog vijeća i vjerujem 
da bi eventualno kroz par mjeseci mogli usvojiti Županijsku  razvojnu strategiju na sjednici  
Županijske skupštine Istarske županije. .  
  
 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb, 
daje odgovor na  drugo pitanje vijećnice   Sandre Radolović. 
 Mrežu javne zdravstvene službe, koja znači  raspored liječnika u prostoru Istarske 
županije, donosi ministar zdravstva. U jednom trenutku je bilo moguće, prije donošenja  
rješenja, ministar je tražio mišljenje područne samouprave, međutim sada to više nije 
obaveza i uglavnom mrežu tada  kao i druge propise na r. savjetovanju u tom dijelu se 
možemo uključiti i reagirati. 
  Izmjena mreže je upravo trenutno  sada na r. savjetovanju, pa možemo i reagirati u 
onom dijelu u kojem se mreža mijenja. Višestrukih pokušaja je bilo kroz tijela Županijske 
skupštine, bilo prijedloge zdravstvenog sustava kao takve prema Upravnom odjelu za 
zdravstvo Istarske županije. Više puta smo pokušali prema ministru ići sa ukazivanjem da su 
potrebne neke promijene, da i najbolje znamo gdje je dobro rasporediti doktore, a gdje ne, jer 
i ovog  trenutka imamo neke ambulante i mjesta u kojima nitko ne želi raditi što se tiče opće 
medicine. Na naš broj stanovnika imamo 119 mjesta za opću medicinu. Mogu  vam  nabaviti 
i  dostaviti broj pedijatrija. Mislim da ih je 12, ginekologa 16, narodnih liječnika općenito 
nedostaje, nedostaje posebno pedijatrija, doktora ginekologa. Zbog toga su svi oni u   
situaciji kako ste je  i opisali. 
 Naša mogućost utjecaja na to kako da ih rasporedimo, kako  da se s njima 
dogovorimo, pa taman i oko dežurstva ili bilo kakvih drugih zajedničkih aktivnosti, je 
minimalna, jer ovog  trenutka od ukupnog broja većina ambulanti se nalaze u koncesiji. Imaju 
koncesiju danu od Istarske županije i to je jedini naš odnos s njima. Imamo minimalnu 
mogućnost na bilo kakav utjecaj njihovog rada. 30 % svih ambulanti se nalazi u  Istarskim 
domovima zdravlja. Ovog trenutka po sadašnjem važećem Zakonu o zdravstvenoj zaštiti to 
je jedini korpus kojim možemo dogovarati i dežurstva, neke izvanredne situacije i slično. 
 Međutim, najava je izmjena  Zakona o zdravstvenoj zaštiti, koja ukida koncesije i koja 
liječnike primarne zaštite predviđa zapravo u potpunosti u privatiziranom odnosu, gdje će oni 
dobiti ordinacije i izgubit ćemo i tu tanku, tanku nit, koja sada povezuje Županiju i mogućnost 
lokalne, regionalne samouprave da utječe na  rad primarne zdravstvene zaštite. Praktično će 



16 

 

se zdravstvena zaštita, primarna zdravstvena zaštita, privatizirati i mi ćemo imati još manje 
utjecaja na to, a izgubit ćemo značajna sredstva koja za sada ugovaramo, primjerice, naša 
ustanova Istarski domovi zdravlja, a kada budu sve ambulante otišle  u koncesiju ta sredstva 
nećemo imati na raspolaganju u zdravstvenom sustavu. Sredstva koja naplaćujemo od 
koncesija  koristimo za unapređenje palijativne skrbi, saniteta i druge zajedničke potrebe, 
koje  također nećemo imati, što je također u najavi.  
 
 SANJa RADOLOVIĆ, SDP, dopunsko pitanje, kaže da bi se samo referirala na drugi 
odgovor pročelnice, gospođe Sonje Grozić Živolić. Župan je malo prije rekao dok ne dođe  
decentralizacija da moramo biti racionalni, pa se pita, kao što je kolega pije rekao čitajući 
zapisnik sa sjednice Odbora za financije i proračun, kojeg je članica, « oni nas  s jedne 
strane uvjetuju s time da ćemo imati manjak liječnika, još manje nego što ih imamo sada,   a 
s druge strane smo jedini u državi koji u svoj Proračun stavljaju i otplaćuju kredit za bolnicu». 
Kaže da mora reći da su na su na sjednici Odbora za financije i proračun  raspravljali o tome 
što nam je pročelnica navela da je država uvjetovala da treba u Proračun za slijedeću godinu 
staviti  sredstva i  dalje za sanaciju i otplatu kredita Opće bolnice.  Kaže da nekakav stav svih  
kolega koji sjede u Odboru za financije i proračun IŽ, ne samo za politički bonus,  to neće 
prihvatiti. Ne smatram da trebamo biti zločesti, ali možemo uvjetovati, ne vidim nikakvog 
razloga da oni nama smanjuju broj liječnika, a da mi budemo  jedini dobri u državi i 
otplaćujemo njihove dugove.  
 
 MIRJANA GALO, SDSS, ima jedno pitanje i jedan prijedlog.  
 Govori se o propasti Agrokora  i zaista nitko od nas još ne zna kakve ćemo posljedice 
kao građani i  građanke imati povodom te propasti i lošeg financijskog poslovanja i  dolaska 
nekih spominjanih banaka koje će to preuzeti. Kakva je situacija u Istri. Znamo da je Todorić 
kupio puno toga, ali ne znamo što je sve kupio, znamo da su neki savjetnici  bili dobro 
plaćeni, ne znamo u kakvom je to sada položaju, pa je zanima: da li može netko objasniti i 
reći građanima što je sve u Istri rasprodano, da znamo što je  naše, što ostavljamo našoj 
djeci ili našim unucima. Znamo da su tu razni Todorići,  razni Končari, Vidoševići, Pašalići, pa 
bih voljela odgovore  na to.  
 U cilju zaštite naših građana, radnika Istre, predlaže  da se osnuje  neovisno 
povjerenstvo koje će na najbolji način dati doprinos da ono što je naše  ne ode u lošem 
smjeru, nego da  se zadrži u  vlasništvu njegovih  građana i građanki.  
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Mirjani Galo na pitanju za koje nije siguran da je na 
dobru  adresu adresirano.  
 Pitanje je  jako aktualno, ali nije siguran da Županija ima neku bazu podatka, neki 
katalog  rasprodanog zemljišta, jer Županija to nije  radila. To je, prije svega tema države, 
DUDI-a, agencija i svih ostalih koji su davali neke koncesije ili neku prodaju svim tim 
poduzećima,  poljoprivrednim poduzećima, koja su uzimala zemljišta u koncesiju, u najam, u 
podnajam ili kupovale. U privatne sfere što je  Pero od Marka kupio ne želi ulaziti, niti znam , 
niti zbog različitih zakona o zaštiti privatnosti možemo samo tako ulaziti. 
  Dio pitanja vijećnice Galo, koje je apsolutno dobro pogođeno, je  pitanja koliko cijela 
priča Agrokora ima utjecaja na naše gospodarstvo, na našu poljoprivredu, odnosno na Istru u 
cjelini? Sadašnjim danom najveća  poljoprivredna tvrtka u Istri Agrolaguna,  ne  proteže se  
po nikakvim aferama, medijima, što znači da itekako ljudi koji rade u Agrolaguni, a i vodstvo 
Agralagune,  znaju upravljati ovom situacijom. Drago mi je da Agrolaguna funkcionira. 
Nadam se  da će to tako i  dalje biti, da će biti van svih tih povezanih problema koji se 
spominju, a isto tako, ako se ne varam, Agrolaguna ima više od propisanih po zakonu 25 %  
dionica u vlasništvu i dalje Agrokora, što znači da se ne može rasprodavati, kako to i  sam 
zakon definira, ali poznavajući situaciju i ljude koji rade u Agrolaguni, siguran sam da će oni  
opravdati  to povjerenje vlasnika koje danas imaju, a vlasnika je više u Agrolaguni, 
prvenstveno svojim rezultatima i da će nastaviti  ovako stabilno funkcionirati,  tako  cijelo 
vrijeme  rade. Misli da je dobro da se ne potežu nikakve druge situacije koje bi mogle narušiti 
povjerenje  kooperanata i kupaca i samo im treba zaželjeti ovakav poslovni put i dalje. 
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 PREDSJEDNIK, utvrđuje  da su svi vijećnici koji su se javili za postavljanje vijećničkih 
pitanja, uspjeli postaviti svoja pitanja i dobiti odgovore, pa zaključuje  drugu točku dnevnog 
reda.  
 
 AD – 3. 

a) Prijedlog  Rješenja o verifikaciji mandata člana/članice Skupštine Istarske 
županije 

b) Svečana prisega člana /članice Skupštine Istarske županije 

 PREDSJEDNIK  izvješćuje da je na prethodnoj sjednici Skupštine Istarske županije 
donijeta Odluka o  stavljanju mandata vijećnice Monike Udovičić u mirovanje, pa poziva 
predsjednicu Mandatno-verifikacijske komisije, gospođu Eleonoru Kotigu Vaš, da podnese 
Izvještaj Mandatno. verifikacijske komisije. 
 
 ELONORA KOTIGA VAŠ , predsjednica  Mandatno. verifikacijske komisije, podnosi 
Izvješće  sa 3. sjednice Mandatno- verifikacijske komisije  Skupštine Istarske županije, 
održane 31. listopada 2017. godine 

 Temeljem članka 23. Poslovnika Skupštine Istarske županije, Mandatno. verifikacijska 
komisija  na sjednici održanoj dana 31.lstopada  2017. godine utvrdila je slijedeće činjenice. 
 Na  sjednici Skupštine IŽ održanoj 29. rujna 2017. godine mandat Monike Udovičić 
stavljen je u mirovanje zbog obnašanja nespojive dužnosti pomoćnice ministra turizma. 
 Odlukom HDZ-ea od 24. listopada 2017. godine utvrđuje se slijedeća zamjena. 
 Umjesto Monike Udovičić određuje se zamjena kandidatkinje pod rednim broje 7 liste 
HDZ-ea Ilirjane Croata  Medur. 
 Slijedom navedenog Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje slijedeći akt 
      R E Š E N J E 
  
 o  verifikaciji mandata članice Skupštine Istarske županije  
 
 1. Umjesto vijećnice Monike Udovičić  verificira se mandat vijećnice Skupštine 
Istarske županije Ilirjane Croata Medur 
 2. Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u  Službenim 
novinama Istarske županije. 
 
  
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje Eleonori Kotiga Vaš na podnesenom Izvješću i poziva 
novu vijećnicu gospođu Ilirijanu Croata Medur da ustane  kako bi dala prisegu. 
 Čita prisegu na hrvatskom i talijanskom jeziku,  nakon čega će vijećnica prisegnuti 
riječju «PRISEŽEM» ili «LO GIURO».  

  “ Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije 
obavljati savjesno i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka 
Istarske županije i da ću se u obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine Istarske 
županije pridržavati Statuta Istarske županije te da ću štititi i promicati regionalne 
osobitosti Istre". 
 „Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico 
derivatomi dai diritti e doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, per lo 
sviluppo economico, culturale e sociale della Regione Istriana, e che mi atterrò allo 
Statuto della Regione Istriana nell’espletamento dei miei doveri di membro 
dell'Assemblea della Regione Istriana, e che tutelerò e promuoverò le particolarità 
regionali dell’Istria.” 
 
ELIRJANA CROATA MEDUR: «Prisežem». (Aplauz) 
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PREDSJEDNIK, čestita  gospođi Ilirjani Croata  Medur.  

 Vijećnica Ilirjana Croata Medur potpisuje prisegu. 

 AD – 4 Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske 
                       županije za 2017. godinu 
  
 Uvodno obrazložen su dali Župan, gospodin Valter Flego i pročelnica Upravnog 
odjela za financije i proračun IŽ Slavica Benčić. 
 PREDSJEDNIK misli  da je ovo  tematika za koju se može dozvoliti malo  duže 
obrazloženje.  
 
 ŽUPAN IŽ VALTER FLEGO, naglašava da će pokušati dati, ne tehničko, nego 
suštinsko obrazloženje, jer se rebalans Proračuna ne može gledati odvojeno od postojećeg, 
a ni od sutrašnjeg prijedloga Proračuna koji će vijećnici dobiti na klupe. Ovo je  ustvari 
središnja točka za što smo molili da se nađemo kako bismo imali od sutra dalje i od stupanja 
na snagu, ukoliko  vi prihvatite takav prijedlog rebalansa, u našim Službenim novinama 60-
tak dana za realizaciju svih projekata predviđenih Proračunom, prvenstveno u dijelu novih 
projekata, ali i decentraliziranih funkcija, kako bismo  ustvari iskoristili sve mogućnosti koje 
nam stoje na raspolaganju. 
 Predlaže se Proračun u visini od 1.650.000.000,00 kuna, ali o tome smo i  zadnji puta 
pričali kako to izgleda jako puno, međutim, 227.000.00,00 kuna  ne smanjuje se, nego seli u 
buduću godinu, a to nije ništa više nego dinamika realizacije Opće bolnice, odnosno  
kreditnih sredstava koje naš Proračun prepoznaje,  budući da slijedeće godine nastupaju 
najskuplji poslovi  koji  se tiču prvenstveno kupnje opreme, odnosnom završni  radovi, 
vjerujemo svi zajedno na našoj bolnici. 
 Treba reći da je to usklađeno sa Općom bolnicom, sa Ministarstvom zdravlja, jer je na 
čelu gradnje  Povjerenstvo za gradnje, zamjenik Ministra, što znači da je postignuto suglasje 
da na taj način planiramo  rebalans, odnosno Proračun slijedeće godine, kao što sam rekao 
budući će se to prelijevati. 
 Kada govorimo o Istarskoj županiji to je taj keč, to je u biti ta srž, 238.000.000,00 
kuna ukupni je naš dio, kao  što možete vidjeti, odnosno to je tih  23 %. I meni je zbilja drago 
da taj  dio, praktički za ovih 13.214.000,00 kuna se povećava, a ja ću ukratko, ne ulazeći u 
analitiku, jer će to učiniti pročelnica, reći zašto smo se odlučili za jedan takav pozitivan 
rebalans za tih 13.000.000,00 kuna, iz  više razloga.  
 Prvi razlog, definitivno je i bolje punjenje Proračuna u dijelu naših županijskih poreza, 
sada opet možemo razgovarati zašto je tome tako, ja bih rekao, prije svega, zbog dva 
osnovna razloga. Prvi, sasvim sigurno je veća, bolja učinkovitija, recimo to tako, aktivnost 
oko naplate vlastitih prihoda u  prihodovnom dijelu poreza, a druga je činjenica što pomalo 
dolaze na vidjelo sve one aktivnosti koje radimo, a koje se  tiču povećanja broja zaposlenih 
ljudi u  Istarskoj županiji,  a očito, iako su to tajni podaci, i plaća, odnosno strukture plaće što 
je važno za izračun onog dijela poreza na dohodak. Osim toga imamo trend koji se dijeli na 
decentralizirane funkcije isto tako i zato sam rekao da nam  treba tih 60-tak dana kako bismo 
to uspjeli alimentirati kroz operativna djelovanja i potrošiti taj decentralizirani novac. A ono 
što je važno reći da se maknemo  od prihodovnog dijela je što je tu novoga i koji su novi 
projekti. 
 Ja ću izdvojiti desetak projekata kroz koje ću se prošetati U svakom slučaju kada 
analizirate strukturu rashodovnog dijela ili konkretnih investicija onda je najveći dio koji se 
tiče navodnjavanja i početka realizacije projekta. Međutim, vi  trebate znati da mi nismo 
uvrstili u  Proračun ono to smo planirali 31.000.000,00 kuna prihoda od Ministarstva 
poljoprivrede. Taj projekt u 100 % iznosu  se financira. U četvrtak smo sa Ministrom 
Tolušićem puno pričali o  tome i reći ću ovdje da nisam siguran da će se taj  dio prihoda 
realizirati ove godine, ali imamo otvorenu poziciju, znamo da nismo sigurni da li će agencija 
za plaćanje to provesti. Vidjet ćemo u slijedećih 7 dana hoće li to biti ili ne, i ako ne, onda 
ćemo morati planirati u Proračun slijedeće godine određenu stavku kao početni dio dok 
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agencija ne izvrši plaćanje prema nama, budući da imovinsko - pravna pitanja po novom 
tumačenju trebamo sami platiti, pa će nam oni kompenzirati. To je tehnika, to je produženje 
za mjesec, dva, nevažno, ali trebate planirati  da imamo mogućnost početka realizacije tog 
projekta. Osim toga prije sam vam pričao, sada neću ponavljati priču oko bolnice «Dr. 
Martina Horvata», specijalne bolnice u Rovinju, gdje smo rekli kako nemamo  više vremena 
čekati i krećemo s najnužnijim poslovima, to je 5.600.000,00 kuna ulaganja u objekte, 
ulaganja u opremu i to iz vlastitih prihoda. Isto tako izdvojio  bih 1.200.000,00 kuna za 
investicijsko održavanje osnovnih i srednjih škola. 
  Tu se opet malo vidi efekt onoga o čemu smo prije, poštovane vijećnice i vijećnici, 
pričali, a to  je indeks razvijenosti, govorim o Mozaiku 3, to su pomoćnici u  nastavi, gdje opet 
Ministarstvo prosvjete prema jasnim kriterijima sudjeluje u postotnom dijelu sa osnivačima, u 
ovom slučaju  sa Županijom u sufinanciranju pomoćnika u nastavi, što znači zbog tih kriterija 
mi trebamo osigurat, kao što vidite, 700.000,00 kuna, a isto tako mislim da je važno reći da 
želimo pratiti ambiciozne projekte i programe i Politehnike i Metrisa i svih drugih, da ne 
budemo mi nekakva otegotna ili ograničavajuća ustanova, nego upravo obrnuta,  ona koja ih 
prati u  njihovim  razvojnim projektima i programima i zato povećavamo sredstva za rad i 
Politehnike i  Metrisa, ali želimo isto tako zajedno sa Gradom Buje ići prema dovršetku 
ulaganja u Kaštel Rota, kako bismo na taj način i ovu jednu uspješnu priču financiranu, prije 
svega,  iz Europskih sredstava završili. 
  350.000,00 kuna planirano za izradu Strategije vinarstva. Već sada vam kažem, a 
budući da, kao što smo rekli, slijedećih mjesec dana doći će prijedlog Proračuna, mi ćemo 
predložiti ostatak u slijedećoj godini, budući da jedna operativna Strategija više košta od 
toga,  ali ne znamo koliko dok se ne provede nabava. Mislim da je to sjajna  stvar da znaju 
naši vinari, naši vinogradari, ne samo kako i na koji način proizvesti najbolje vino, nego na  
koji način se pozicionirati,  spojiti ga sa teritorijem, naći tržišnu nišu na koju će pucati u  
smislu marketinga, prodaje, promocije, kako onda ne bismo imali u podrumima, vino od lani, 
preklani itd. koje nismo u mogućnosti prodati, a slična priča, vjerujte, očekuje nas jako brzo i 
za maslinare.    
 Neću ići  više u sve te detalje, sve  imate u proračunima.  
 Još ću reći za kraj kako imamo i dva nova projekta, projekt Laik i projekt 3 D for vet. 
Radi se  o dva itekako hvale vrijedna projekta,  gdje se jedan tiče Ćićarije kako, vjerujem, 
uspjeli konačno uspostaviti  jedan regionalni park Ćićarije, za što smo dobili 275.000,00 
kuna, to je sve u suradnji sa Općinom Lanišće. Na taj način mi pomažemo Općinu Lanišće i 
izlazimo u susret njihovim zahtjevima. Mene osobno jako veseli projekt 3 D for vet, gdje je cilj  
da koristimo 3 D tehnologiju u našim strukovnim školama i da osposobljavamo takvu djecu 
koja će sutra moći koristiti najnovije tehnologije, kao što je to normalno u nekim školama u 
Europi, koje smo već mogli vidjeti kako funkcioniraju. 
  Reći ću za kraj još par rečenica, a koje se tiču budućnosti, tiču  se Proračuna i na koji 
način razmišljamo raditi Proračun, gdje ćemo mi sa vama itekako pričati, ja najavljujem i 
želim da između dva čitanja, tu ću kao Župan pozvati sve klubove vijećnika da razgovaramo,  
da dajete   amandmane, prijedloge, kako bismo  zajednički i određene modifikacije, 
prijedloge poboljšanja zajednički učinili,  jer aktivnosti, ideja, planova  je ne za jedan 
proračun nego za puno više financijski, međutim,  trebamo načina da  s jedne strane 
nastavimo sve započete projekte, a s druge strane da pokrenemo neke nove. Koji su to novi 
projekti trebamo se zapitati, razmisliti i krenuti od naših temeljnih zadaća.  
 Koja je temeljna zadaća Istarske županije? 
 Temeljna zadaća je kako i sam zakon kaže, prije svega, školstvo, zdravstvo, socijalna 
skrb, ali ne želimo biti, kao što sam više puta rekao, samo  birokratska županija, nego i  
razvojna županija.  Nastavit ćemo sa svim projektima i u  gospodarstvu i u turizmu i u  kulturi 
i u mnogim drugim djelatnostima koje provodimo, da ne govorimo o  Europskim projektima, 
ali opet se vraćam na našu primarnu zadaću školstvo, zdravstvo, socijalna skrb. I zato se 
nadam da ćemo načina na koji način da se ozbiljno uhvatimo u koštac sa činjenicom da nam 
nedostaje mjesta u  Domovima za starije i nemoćne. O  tome sam u par navrata pričao i sa 
resornom ministricom, ali za sada nekakve pomoći, nažalost, konkretne još  ne vidim, ali 
pričekajmo još.  
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 Isto tako dva puta i kolega Baldini, odnosno vi gospođo Sandra danas spomenuli ste 
temu medicinskih radnika, medicinskih djelatnika, doktora, liječnika. Mislim da je došlo 
vrijeme da ozbiljno sjednemo i  da razmislimo možemo li mi u Istri izgraditi jednu medicinsku 
školu. Mislim da možemo i  moramo, ali nemojmo trčati pred rudom, to će biti tema projekcija 
Proračuna i svih ostalih  tema, ali kao što sam rekao, rebalans nije izolirani otok, nego 
sastavni dio financija, što znači da u svemu tome  jako brzo ćemo razgovarati. Idimo i dalje 
raditi europske projekte. Završen je novi ciklus Italija, Hrvatska, tu će biti jako dobrih vijesti za 
Istru, komuniciram sa  partnerima iz Talijanskih regija i mogu vam reći da smo jako uspješni,  
ali kao što sam i rekao, pričekajmo i službene odluke, koje ćemo uvrsti u Proračuna za 
slijedeću godinu.  
 
 SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 
prikazuje tehnički rebalans kroz brojčani odnos, odnosno kroz zakonski okvir  koji smo dužni 
izraditi prema  svim pravilima Zakona o proračunu i naših  ostalih provedbenih propisa. 
 Osnova za izradu ovih izmjena i dopuna Proračuna ustvari  je bilo ostvarenje  prihoda 
i izvršenje izdataka zaključno s mjesecom rujnom i nakon toga smo čak i prije nego što je 
zaključno odrađen do 9. mjesečno izvješće išli u  analizu svih prihoda i svih rashoda 
Proračuna i našu koordinaciju sa svim upravnim odjelima i sa svim proračunskim korisnicima 
izvršili, ja bih to nekako mogla ukratko nazvati jedno preslaganje proračunskih stavki što u 
prihodima, što u  rashodima, što je na kraju rezultiralo s tim proračunskim planom od 
1.026.650.000,00 kuna ili nekih 18 % manje u toj strukturi cijelog Proračuna.  Paralelno s 
time idemo na analizu što se dešava u razini prihoda i rashoda Proračuna. Znate da naš 
Proračun obuhvaća sve naše proračunske korisnike, osnovne i srednje škole, zdravstvene 
ustanove, domove za stare i nemoćne, naše muzeje i svi su uključeni njihovi prihodi i primici 
u naš Proračun i ovaj pregled ustvari iskazuje sumarni iskaz povećanja, odnosno smanjenja. 
  Ukupni prihodi se u načelu najjednostavnije mogu reći se povećavaju za 
1.571.000,00 kuna ili  reflektiraju  se na povećanje naših proračunskih prihoda, a višak 
prihoda prethodnih godina, koji ovdje sada iskazana je razlika ovih 18.410.000,00 kuna 
ustvari se odnosi na uključivanje i saldiranje svih  viškova naših proračunskih korisnika u naš 
Proračun, jer smo ovih 16.385.000,00 kuna koje vidite u Proračunu 2017. godine saldirali, to  
je naš višak iz 2016. godine kroz prve izmjene i dopune Proračuna, koje su bile donijete 27. 
rujna. 
 Važno je za naglasiti da  smanjenje od ukupno 227.000.000,00 je ustvari iskazano u 
ove dvije stavke primici od financijske imovine i zaduživanja i izdaci za ukupne rashode, što 
ustvari reflektiraju se na radove na izgradnji i opremanje Opće bolnice Pula, koji su  otprilike 
254.000.000,00 kuna, koji su vezani na kreditna sredstva, tako da se ove  dvije financijske 
stavke u pravilu bismo mogli reći u načelu podudaraju, dok su zadnji izdaci za financijsku 
imovinu i otplatu zajmova ustvari izdaci koji su iskazani i odnose se na korištenje kredita koji  
vučemo iz Ministarstva financija za dovršetak i  radove za Županijski  centar za 
gospodarenje otpada na Kaštijunu. 
 Isto tako sa proračunskih načela moram reći da je u ovom dijelu tehničkog rebalansa 
izvršeno usklađenja svih projekata, svih prihoda,  rashoda, čak i neka iskazivanja, seljenja 
podataka iz naše razine Istarske županije kod naših  proračunske korisnika što ćete vidjeti 
kasnije u tabelicama. 
 U dijelu ovo što sam rekla, što sam istakla, tu je ovdje, da se ne ponavljam, ja ću vam 
navesti onaj drugi dio koji je možda važan za ovaj dio, usklađenja su izvršena i u dijelu 
poreza na dohodak, odnosno skladno naplati 9 mjeseci u dijelu onog dijela koji dobivamo 
kroz kompenzacijske mjere. Isto tako  uskladili smo sve rashode, odnosno prihode po svim 
razinama u dijelu naših poreza, u dijelu isto tako potpora ili pomoći, u dijelu vlastitih prihoda 
proračunskih korisnika i u  dijelu naših svih potpisanih ugovora ili najavljenog prihoda, kao 
što je ovaj prihod za projekt navodnjavanja, za što je s našom Agencijom potpisan ugovor u 
ovoj godini. 
  Ovdje je to sve usklađeno, dužni smo uskladiti planove razvojnih programa i  sve te 
neke investicije, kao što je Župan naglasio  sele iz ove godine u slijedeću 2018. godinu ili u 
nekom dijelu u 2019. godinu u projekciju, sukladno istome ne znači  kako smo dužni 
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zaduživanje iskazati kroz Odluku o izvršavanju Proračuna, usklađujemo i Odluku o 
izvršavanju Proračuna.za 2017. godinu. 
 U onom  dijelu što smo rekli kod prihoda usklađujemo prihode, usklađujemo i  
županijske poreze, povećamo porez na cestovna motorna vozila za 1.000.000,000,00  kuna. 
Vidjeli ste kada smo imali  polugodišnji Izvještaj da je to bolja naplata iz razloga što  su M. 
stanice za  tehnički pregled preuzele su naplatu odmah i registracije cestovnih motornih 
vozila, obuhvaćeni su svi korisnici u istom , a s time što smo mi kao Odsjek izdali opomene 
za stari dug. Veća je naplatu u  jednom dijelu i poreza na nasljedstva i darove, a isto tako što 
je županijski prihod čisto 100% i porez na plovila. 
 U dijelu promjena imamo i pozitivnu stavku u segmentu naknade za pomorsko dobro 
što propisuje Ministarstvo pomorstva, gdje je povećavamo prihode otprilike 700.000,00 kuna. 
I dajemo raspored za namjenska sredstva pomorskog dobra. 
 U strukturi prihoda i rashoda nepovoljnija je situacija u dijelu proračunskih korisnika, 
kod njih se sredstva smanjuju za 240.000.000,00 kuna, a kod nas  za nekih 23,4 %, dok se 
naša sredstva, čisto funkcioniranje naših  upravnih tijela povećavaju za otprilike 6 % ili 
13.214.000,00 kuna, dok u tom dijelu imamo i plusove i  minuse. Ovo je odnos koji je u 
pravilu 20 smo našeg Proračuna mi, 80 % su naši korisnici, to  je sada maklo izmijenjeno, ali 
to je ova struktura sada  u ovom trenutku 23:77, dok je bila 18:82. 
  U dijelu ovog što je već najavljeno dolazimo do onog prihoda koji vam želim istaknuti, 
jer je taj naš Proračun u sveukupnosti, pa  je malo teže vidjeti što je točno Proračun županija, 
a što je Proračun ili financijski plan korisnika, ali kroz šifriranje u Proračunu je sve moguće 
dobiti  svakog korisnika pojedinačno i svaki Odjel pojedinačno. 
 Da naglasim što se unutar naših upravnih tijela dešava. Imamo smanjenje u dijelu 
Stručne službe radi odrađenog jednog kruga izbora, a imali smo osigurana pričuvna sredstva 
za dva. Župan je već istaknuo uštedu unutar Upravnog odjela za lokalnu samoupravu u dijelu 
sredstva do 2000.godine, odnosno u dijelu e-uprave, gdje da se ne ponavljamo, nešto 
povećana su sredstva u dijelu Upravnog odjela za održivi  razvoj, odnosno 6.700.000,00 je 
rezultat povlačenja sredstava za Kaštijun, kao što sam već rekla.  
 Kod poljoprivrede imamo 10.149.000,00 kuna. Imali smo plan navodnjavanja već u 
Proračunu 2017. godine sa 17.000.000 kuna. Sada smo stavili plan  sa 31.000.000 kuna, pa 
on reflektira ovaj uvećani plan, a u dijelu gdje bio, ovo je  važno za istaknuti, u dijelu 
Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu,  minus ustvari nije minus već je to 
stezanje sredstava iz Odjela kod svakog proračunskog korisnika, jer ćete vidjeti da se u 
dijelu osnovnog i srednjeg školstva sredstva povećavaju, odnosno minus je iskazan, samo 
mogla bih to najjednostavnije nazvati  knjigovodstveno, jer smo mi kroz ove izmjene i dopune 
Proračuna čak osigurali dodatna sredstva za prijevoz učenika od 900.000,00 kuna što je 
iskazano kod svake pojedinačne škole. 
 Ove druge stavke su ustvari usklađenja po svim upravnim odjelima, odnosno našim 
troškovima i projektima koje provode naša upravna tijela. 
 Kod korisnika je situacija malo  drukčija. Ovdje su navedeni naši korisnici. Kod njih  
smo izvršili ista usklađenja. Tu su iskazane ustanove u kulturi koje su kroz naš program 
javnih potreba dobila neka sredstva, pa je tu plus od 640.000,00 kuna i provode još neke 
projekte u dijelu povijesnog i etnografskog muzeja. A u dijelu Upravnog odjela za zdravstvo i 
socijalnu skrb iskazan je manjak, odnosno smanjenje, kako što sam već  rekla, da se ne 
ponavljam. Kod Domova za starije i nemoćne osobe, dolazi do pomaka, odnosno investicije, 
Dom Raša koji će se preseliti, biti će prikazano u Proračunu 2018. godine. 
 Kod osnovnog i srednjoškolskog sam rekla, onaj minus sam odbila, djelomično  se 
prelijeva u ove osnovnoškolske, odnosno srednjoškolske ustanove,  gdje smo osigurali 
dodatna sredstva što za prijevoz učenika, što za projekt Mozaik 3 od 700.00,00 kuna, što za 
Politehniku, odnosno ostala  sredstva.  
 Ovo je prikaz ukupnog plusa i minusa kroz računovodstveni dio da vidite koji se dio 
mijenja kod upravnih tijela, a koji kod proračunskih korisnika. 
 Ukratko toliko. 
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 PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici  Slavici Benčić Kirac za obrazloženju i kaže da 
nije  bilo ukratko, ali prihvatljivo. 
 Otvara raspravu za klubove vijećnika  za koju su se javila tri vijećnika u ime  klubova 
vijećnika 
 
 SANJA RADOLOVIĆ, Klub vijećnika Koalicije SDP-HSU-HSS-SDSS-IL, kaže da je 
pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ dosta detaljno  referirala o ovoj točki 
dnevnog reda na sjednici Odbora za financije i proračun, zahvaljuje joj na tome. 
  U nastavku se referira na prezentaciju Župana  vezano za drugi rebalans Proračuna. 
Osigurani su novci za prijevoz osnovnoškolaca i  zaista se nada da će se u slijedećoj 
pripremi Proračuna Županija nastaviti  sa svojom dobrom praksom koju je provodila do 2014 
godine kada se osigurao prijevoz i za  srednjoškolce, pa se nadam, - odmah najavljujem da 
će to biti naš prijedlog, da će  u  budućnosti  biti uvažen. 
 Referira se  na Župana  vezano za domove za starije i nemoćne osobe. Liste čekanja 
doista danas  su velike. U Puli  se čeka - svi već znaju popularnu uzrečicu- za jednokrevetnu  
sobu 10 godina,  dvokrevetnu  8 godina. Međutim, uopće ne bi rekla da je to niti do samih 
gradova, općina, niti do same Županije, tu je, mora priznati i do države.  
 Referira se i ono što je Župan spomenuo razgovore sa Ministricom regionalnog 
razvoja  i EU  fondova, koja sa svojim  Ministarstvom može te liste čekanja smanjiti. U ovom 
trenutku i sama zna da je Europska komisija najavila, ne samo da u ovom razdoblju u kojem 
mi jesmo do 2020. programskom, nego čak i u onom slijedećem 6.godišmnjem razdoblju 
Europska komisija  neće više dati niti jedan euro iz svog proračuna, odnosno iz EU fondova 
za financiranje  dogradnje, opremanje i izgradnju novih domova za starije i nemoćne. To je 
tako zato što oni smatraju da starije osobe što duže trebaju biti u svojim domovima, naravno, 
uz osigurane   adekvatne uvjete za to.  
 Što oni tu mogu napraviti? 
  Sami ste čuli putem medija, oni u ovom trenutku mogu promijeniti operativne 
programe na način da, konkretno u  Hrvatskoj postoji 16000 zgrada u kojima se mogu 
ugraditi dizala. U samoj Istarskoj županiji trenutačno imamo 1.123 zgrade u kojima se može 
ugraditi  dizalo ili u središtu zgrade ili alternativno u dvorišno pročelje. 
 Mi smo  ministrici uputili putem naših saborskih zastupnika pitanja preko naših 
europarlamentaraca smo uputili pitanje Europskoj  komisiji. U ovom trenutku, kako smo dobili 
informaciju, ne postoji kako ministrica najavljuje, niti jedna jedina prepreka niti 
administrativna, niti pravna, da se ne ide u izmjenu operativnog programa Konkurencija i 
kohezija i da se omogući ta ugradnja dizala načinom  da bi se financirao iz EU fondova 80 % 
i osiguralo bi se sufinanciranje 20 %, što opet naglašavam ne bi trebalo  pasti na teret 
županija i gradova, već bi se novac mogao osigurati na način da se povećaju sredstva Fonda 
za sufinanciranje projekata jedinica lokalne , regionalne samouprave, što sada, nažalost, 
iznosi tek nekakvih 150.000.000,00 kuna. Možda vam to na prvo zvuči puno, ali kada se to 
podjeli na svaki grad, općine i županiju u Hrvatskoj to je jako , jako malo novaca. 
 Župan je rekao i  medicinsku školu, pa i ne  mislim samo da bi čak trebalo ići u 
medicinsku školu, ja  se nadam da ćemo u nekakvom petogodišnjem razdoblju otvoriti studiji 
medicine u Istarskoj županiji da naši studenti ne bi morali odlaziti to studirati van Istarske 
županije, a time ćemo sigurno povećati naš broj prijeko potrebnih liječnika. 
 
    DUBRAVKO MARKOVIĆ, u ime Kluba HDZ-a, Pula, pozdravlja sve prisutne, 
posebno Župana, jer da ga je dirnuo u srce. 
  Kada se pogleda Istra, to je trokut, jako sliči na Indiju i gore se nalazi jedno gorje, 
koje sam ja nazvao odavno  Istarske alpe ili Ćićarija. 
  Nepal – Indija, zarađuje oko 50 milijardi dolara u tom svojem pojasu, koji je ogromno, 
ali vrti se cijela  Europa po dužini,  ali  mi bismo mogli zaraditi, recimo, 500 milijuna, a onda  
dođe zdravstvo, zdravstvena škola itd., potpuno neiskorištena, predivna je, ja sam zaljubljen 
u Ćićariju, bio sam čak na Zbevnici za Božić 1980. do 1983., tada nije  za skijanje, ali 
mogućnosti sa malo investicija, biciklističke staze, nekoliko planinarskih domova, nekoliko 
planinarskih škola, imamo tradiciju, imamo Planinarsko društvo «Glas Istre» i može se puno 
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novaca zaraditi, a onda te novce iskoristimo za medicinsku školu. A fakultet mislim da 
možemo  neki drugi put. 
 
 VILI ROSANDA, Koalicija IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, naglašava da je iz 
predloženog rebalansa Proračuna vidljivo da baratamo sa jednim iznimno stabilnim 
proračunom i vidljivo je da trenutačno u Istri vladaju iznimno pozitivni trendovi u samom 
gospodarstvu To je vidljivo iz  samog Proračuna iz dijela ubiranja županijskih poreza, ali i iz  
segmenta povećanja samih plaća ili o povećanja broja zaposlenih osoba u  Istarskoj županiji. 
I upravo je to samo povećanje broja zaposlenosti, jer do nedavno smo često pričali o padu 
stope nezaposlenosti, u zadnje vrijeme  konstantno pričamo o samom povećanju broja 
zaposlenosti. U biti on je  najbolji pokazatelj trenutne situacije u Istarskoj županiji, koja je 
dobra i koja je stabilna. Ali, činjenica je da želimo više, da želimo biti puno bolji, činjenica je 
da bismo mogli napraviti puno više kada bi nam se puno više toga dozvolilo,  kada  bi se 
puno veće ovlasti spustile na samu županiju i kada bi se sam sustav decentralizirao. Prije ste 
pričali što bi to značilo za samu županiju, činjenica je da bito značilo jako puno i za Hrvatsku, 
jer pričamo o jednom sustavu koji se praktički nije doživio jednu ozbiljnu  razvojnu  reformu 
zadnjih 20 i više godina. To je rezultiralo time da  nažalost danas mi pričamo o dobrim 
brojkama u Istarskoj županiji,  ali ostatak Hrvatske, nažalost, se ne može sa time pohvaliti. 
Mi pričamo o  jednoj državi koja je u dvadesetak godina sa pozicije jedne od najviše 
razvijenih države u ovom dijelu Europe postala jedna od najnerazvijenijih, praktički jedva 
ispred jedne Bugarske. I upravo jedan od glavnih razloga zašto je situacija danas takva, 
jedan od glavnih razloga zašto smo u toj jednoj nezavidnoj situaciji, to jest Hrvatska, je  
upravo  taj centralizirani sustav, iznimno centralizirani sustav, jedan iznimno birokratizirani  
sustav, koji se nažalost nije mijenjao jedno dugo, dugo vrijeme. Tako da za dobrobit svih, ne 
samo onih  razvijenih koji žele raditi i još brže se razvijati za dobrobit zaista svih u Hrvatskoj, 
to je vrijeme da se ga već jedanput i promjeni. 
 
 Pošto se više nitko ne javlja  za raspravu za klubove vijećnika PREDSJEDNIK, otvara 
pojedinačnu  raspravu, ali kako se nitko ne javlja za riječ, zaključuje raspravu i  daje završnu 
riječ Županu. 
 
 ŽUPAN IŽ, osvrće se na tri izuzetno konstruktivna izlaganja predsjednika Klubova 
vijećnika i zahvaljuje im na tome.   
 Vijećnica Sandra Radolović  naglasak je stavila  na prijevoz, odnosno na dio o čemu 
je prije govorio Domova za starije i nemoćne. Brojke su egzaktne,  povećava se 996.000,00 
kuna iz vlastitih sredstava prijevoz naše djece u osnovnim školama. Iskreno me srce boli 
kada te novce usmjeravamo, nažalost dodatne novce , samo u prijevoz, a ne na primjer  u 
pametne ploče,  AIPEDE, u nekakvu opremu, pa će naša djeca će opet kaskati za 
vršnjacima iz Slovenije. Neki dan bio sam na jednoj prezentaciji kako izgledaju osnovne 
škole u Sloveniji. Kolega Marković je rekao da je  emotivno vezan za Ćićariju i ja, jer mi je 
mama od gore, a žena učiteljica. Za Osnovne škole u Sloveniji od 1. do 4. razreda više 
udžbenici skoro i ne postoje, sve je u digitalnom obliku, svi imaju opremu. Radne bilježnice 
postoje, jer djeca trebaju pisati, treba ju raditi,  vježbati, da prije toga treba imati nekakvu 
infrastrukturu po svim školama i da se upravo to njima omogući. 
  Napravili smo jedan jako grub proračun za područje Istarske županije, to su  velika 
sredstva, ali mislim da je to trend u kojem trebamo ići,  smjer u kojem trebamo ići, ali prije 
toga poštivati sve zakonske obveze, pa i kao što sam rekao, izdvajanje koje je veliko.  
 Zadužio sam svog zamjenika, gospodina Fabrizia Radina, da se izuzetno 
koncentriramo da  smanjimo troškove. Ove godine  smo imali tri, četiri kruga javnih 
nadmetanja za prijevoz djece. To vam govorim iz razloga da shvatimo da nije ista cijena 
prijevoza u Istri ili u  Vukovarsko-srijemskoj, Šibensko-kninskoj ili u nekoj drugoj županiji, iz  
različitih razloga, i turizma, pa zbog toga prijevoznici ili vozači pronalaze put u nekim drugim 
djelatnostima, ne samo u školskom prijevozu. Zato mi plaćamo tu cijenu, ali vjerujte da ćemo 
tražiti načina kako da to smanjimo, kako bismo oslobodili sredstva. Govorim o nekakvom 
korigiraju početka nastave, da možda angažiramo jedan autobus,  ne dva, govorim o 



24 

 

dogradnji škole, ne dvije smjene, nego jedna,  govorim o kupnji nekog vozila, operativnom ili 
financijskom, kako bi  domari koji već postoje u  školi iskoristili još bolje svoje vrijeme i vozili, 
šparali brojke. To je  sve ispred nas vrlo brzo, jer  radimo sustavnu analizu svih linija na 
području cijele Istarske županije kako bi optimizirali troškove. 
 Slažem se konstatacijom koja je takva kakva je oko  europskih fondova i izgradnje 
domova za starije i nemoćne, ali  mislim da ćemo naći načina kako dignuti broj kreveta našim 
najiskusnijim sugrađanima kako  smo zajedno sa Gradom Rovinja našli načina da dogradimo 
Dom za starije i nemoćne osobe Domenico Pergolis. Siguran sam da ćemo i  sa Pulom, 
Labinom, Pazinom, naći načina, ali o tom potom. Vis a vis svih ljudi koji to očekuju da znate 
da itekako radimo na  tome. Ono što nakon toga slijedi opet je država sa svojom mrežom. 
Mislim da treba ozbiljno respektirati cijeli sustav koji se tiče socijalne skrbi, jer nije u redu da 
ja plaćam isto smještaj u domu za starije i nemoćne ako imam tri kuće, dva apartmana i 
penzije 10.000,00 kuna, kao moj susjed koji nije imao  sreće raditi u tako dobroj firmi i ima 
2000,00 kune penzije. Mislim da to nije pošteno. Postoje modeli i modeli i pred Hrvatsku će 
biti vrlo brzo odluka da li ne želimo  mijenjati sustav i  zaostajati, da li želimo da onaj čovjek 
koji je išao u dom za starije i nemoćne 5 godina je u mreži i plaća 2.400,00 kuna, a onaj 
njegov susjed, jadan, koji je bio još četiri, pet godina doma  i više ne može i  želi ići sada u 
dom, plaća ekonomsku cijenu. To si ne smijemo dozvoliti i to je ona bitka koja nas čeka, vrlo 
ozbiljna bitka, kako bi napravili cijeli taj sustav puno pravedniji nego što je sada.  
 Hvala gospodine vijećniče Marković za projekte koje radimo na Ćićariji. Reći ću vam 
da pripremamo još projekata, prvenstveno, u dijelu poljoprivrede, na međugraničnoj suradnji,  
INTEREG Hrvatska-Slovenija, ali isto tako ću vam reći da imamo jedan veliki problem koji se 
zove seoska dobra. Jučer je bio u Općini Lanišće jedan veliki sastanak. Moramo naći 
rješenje problema budući da je mnoga imovina na Ćićariji zacementirana ili blokirana. To  je  
posebna tema, ali, ako možete i vi pomoći, dapače, pri resornom ministru, odnosno 
Ministarstvu, budući se Republika Hrvatska upisuje na mnoge čestice koje su bile seosko 
dobro i zato Općina Lanišće ima problema. To je gorući problem, konkretno sjevera, 
odnosno Lanišća, pa Općina  ne može razvijati svoje projekte upravo zbog tih problema sa 
vlasništvo, odnosno sa bivšim komunelama koje sada više nisu komunele i seoska dobra, 
nego su promijenile titulara. 
 I za kraja hvala gospodinu Vili Rosandi na podršci, hvala na svim konstruktivni 
kritikama i prijedlozima. I kao što sam rekao podržavamo sve to što rade i druge regije u 
Europi, a i svi vi ovdje u Županijskoj skupštini, kao što smo i danas mogli čuti, a to su  vrlo 
konkretni prijedlozi za novi vjetar, za novi iskorak, za novu decentralizaciju koju očekujem da 
ova Vlada i provede. 
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i  daje na glasanje  Prijedlog Drugih izmjena i 
dopuna Proračuna Istarske županije za 2017. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština sa 23 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» glasom, usvojila  
 
    DRUGE IZMJENE I DOPUNE 
 
   Proračuna Istarske županije za 2017. godinu 
 
 U nastavku PREDSJEDNIK predlaže da se točka 5 i 6. dnevnog reda spoje, da se 
prezentacija i  rasprava zajedno vode,  a odvojeno glasa, čime se  Skupština suglasila. 
 
 AD -5 Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, 
                     mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava  
                     za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove  
                     u 2017. godini 
 

 AD - Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa 
              prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija 
              u 2017. godini – za zdravstvene ustanove nad kojima Istarska 
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              županija ima osnivačka prava 
 
  Skupština je bez uvodnog obrazloženja i rasprave odvojenim glasanjem 
jednoglasno donijela pod 
 AD - 5 

             O D L U K U 
 
o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava  
za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2017. godini 
 AD- 6 

     Z A K L J U Č A K  
 
 o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2017. godini – za zdravstvene ustanove nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

 
 AD- 7 Prijedlog Odluke o  davanju suglasnosti na Izmjene i dopune 
                     Statuta Opće bolnice Pula  
 
 Skupština  je bez rasprave   jednoglasno donijela 
 
     O D L U K U 
 
o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula 
 
 AD- 8 Prijedlog Rješenja o  četvrtim izmjenama i dopunama Rješenja 
                     o  imenovanju mrtvozornika na području Istarske županije 
 
 PREDSJEDNIK, naglašava da je na sjednici nadležnog odbora  raspravljen prijedlog 
da se povećaju naknade za mrtvozornike. Iako to nije dio Rješenja, predlaže da se, bez 
posebnog obrazloženja, kažemo u ime svih, taj prijedlog uputi Županu, pa da vidimo što se  
može napraviti 
 Vijećnici prihvaćaju prijedlog PREDSJEDNIKA. 
 Otvara raspravu o ovoj točci dnevno reda za koju se javlja predsjednica Komisije  za 
izbor i imenovanja Nevija Poropat. 
 
 NEVIJA POOPAT, naglašava da je prije same sjednice Županijske skupštine 
održana sjednica Komisije za izbor i imenovanja na kojoj je iz sjednice na sjednicu stalno na 
dnevnom redu rad mrtvozornika. Na području Istarske županije stalni je nedostatak 
mrtvozornika, a sama  Komisija je dala  prijedlog, odnosno sa pročelnicom dogovoreno da se 
napravi  analiza koliko su plaćeni mrtvozornici u susjednim županijama i tek nakon analize  
dođe sa prijedlogom o povećanju cijene rada mrtvozornika.  
 
 PREDSJEDNIK,  naglašava da je to na tragu onoga čime se Skupština suglasila da 
se ta problematika  analizirati i krene u proceduru. 
 Pošto se više nitko ne javlja za riječ po ovoj točki dnevnog reda PREDSJEDNIK, 
zaključuje raspravu i daje na glasanje  Rješenje o  četvrtim izmjenama i dopunama Rješenja 
o imenovanju mrtvozornika na području Istarske županije, te nakon glasovanja utvrđuje da je 
Skupština  jednoglasno donijela 
 
     R J E  Š E N J E 
 
o izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području Istarske 
županije   
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 AD – 9 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku 
                       Domskog odbora Učeničkog doma Pula 
 
 Skupština je bez rasprave jednoglasno donijela 
 
    OD L U K U 
 
 o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Domskog odbora Učeničkog doma Pula 
 
 AD – 10 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
                         prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
                         Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula – Scuola 
                         Media Superiore Italiana  Dante Alighieri Pola 

 
 Skupština je bez rasprave jednoglasno donijela 
 
     O DL U K U 
 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula – Scuola Media Superiore Italiana  Dante 
Alighieri Pola 
 
 Ovim je iscrpljen  dnevni red.  
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje svima  na sudjelovanju u radu. 
 Podsjeća da će za 20.011.2017. godine biti organiziran obilazak i upoznavanje sa 
Kaštijunom, 27.011.2017. godine 1. čitanje Proračuna, a  18.012. 2017. godine usvajanje  
Proračuna, prema  plan rada Skupštine Istarske županije  do kraja godine. 
 Sjednicu je zakljčena u 12,14 sati.  
 
 
 
 
 
ZAPISNIK  VODIO:                                                            PREDSJEDNIK SIŽ: 
 
IVAN KLARIĆ                                                                    VALTER DRANDIĆ 
               
 
 
 
 
 


